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ACTA DEL CONSELL PLENARI 

 

Identificació de la sessió  

Núm.: 3 
Data: 4 de maig de 2016 
Caràcter: ordinari 
Horari: de 19.15 h a 00.40 h del 5 de maig de 2006 
Lloc: Consell de Districte de Sant Martí 
 
Assistents 

President del Consell 
Xavier Mulleras Vinzia (GMPPC) 
 
Regidor del Districte 
Josep M. Montaner Martorell (GMBComú-E ) 
 
Regidors/es adscrits/es 
Raimond Blasi i Navarro (GMCiU) 
Trini Capdevila i Burniol (GMERC-AM) 
M. Magdalena Barceló Verea (GMC’s) 
 
Consellers i conselleres  
Marc Andreu i Acebal (GMDBComú-E) 
Francesc Carmona Pontaque (GMDBComú-E) 
Carlota Falgueras Marsal (GMDBComú-E) 
Montserrat Barnils i Santanach (GMDBComú-E) 
Jordi Martín López (GMDBComú-E) 
Eva Campos Paladio (GMDBComú-E) 
Antonio Herrera Valiente (GMDBComú-E) 
Genís Boadella i Esteve (GMDCiU) 
María Arenillas Picañol (GMDCiU) 
Fernando Gómez Carvajal (GMDCiU) 
Oriol Crespo Ramos (GMDCiU) 
Ana M. Luque Muriel (GMDC’s) 
M. Eugenia Angulo López (GMDC’s) 
Lourdes Arrando Bellés (GMDERC-AM) 
Oriol Puig i Morant (GMDERC-AM) 
Sergi Alcon i Gibert (GMDERC-AM) 
Francesc Xavier Bañón Fàbregas (GMDPSC-CP) 
Manuel Gallardo Martínez (GMDPPC) 
Ramon Sabaté Puig (GMDPPC) 
Ainhoa Ruiz Benedicto (GMDCUP-PA) 
 
Excusen la seva absència 
María Rovira i Torrens, regidora adscrita del GMCUP –PA 
Daniel Mòdol i Deltell, regidor adscrit al GMPSC-CP 
Silvia López Serrano, consellera (GMDPSC-CP), que delega el vot en el senyor Xavier Bañon. 
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Gerent 
Josep Garcia Puga  
 
Secretària tecnicojurídica 
Rocío Benito Arranz 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

El president obre la sessió i demana perdó pel retard a causa d’una junta de portaveus 
extraordinària prèvia al Plenari. 

A) Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

Acta de la sessió ordinària del dia 2 de març de 2016 

S’aprova per unanimitat. 

B) Part informativa: 

Despatx d’ofici: No hi ha punts a tractar. 

Informe regidor 

El regidor del Districte avança que tractarà els deu temes que considera més importants dels dos 
darrers mesos.  

En primer lloc, parla sobre l’Eix Pere IV: indica que les obres començaran el 14 de maig, per tenir 
un eix més adient per a vianants i amb més arbres. Esmenta la bona sintonia existent entre 
l’Administració i les entitats de l’Eix Pere IV. 

En segon lloc, tracta sobre el patrimoni industrial i afirma que hi estan treballant. Comunica que 
l’equip de govern ja era conscient que una de les naus de La Escocesa, de propietat municipal, 
estava en perill d’esfondrament, tal com ha passat, però que ja s’havia encarregat a l’arquitecte 
Antoni Vilanova un estudi de com intervenir en el patrimoni industrial que està més malmès al 
districte, i especialment al Poblenou. Indica que ja hi ha aprovat un pressupost, que servirà per 
afrontar des del PIM aquestes intervencions per reparar i consolidar el patrimoni industrial que 
està en pitjor estat. 

Tot seguit, aborda el tema de les terrasses de la rambla i afirma que des del govern es segueix 
treballant per fer un procés al més transparent possible, reunint tant els restauradors com als 
membres de la plataforma Fem Rambla en representació de l’associació de veïns. Considera 
que hi ha una solució que seria bona per a tothom i que es mantenen reunions per acostar les 
diverses posicions. 

En quart lloc es refereix a la qüestió dels assentaments i diu que al govern li preocupa perquè és 
una de les situacions d’infrahabitatge més greus de Barcelona, amb aproximadament 400 
persones en aquestes condicions, 300 al Districte de Sant Martí. Recorda que fa anys que 
existeix una comissió que coneix la problemàtica i el funcionament dels assentaments, però que 
el 2016 s’ha decidit intervenir-hi de manera activa, sobretot en casos on hi ha perills o nens i 
nenes. Reconeix que és un tema de difícil solució, però que cal afrontar-lo aviat junt amb l’Àrea 
de Drets Socials i amb la Regidoria d’Habitatge. 
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A continuació aborda el cinquè punt, referent a la preinscripció i els equipaments educatius. 
Explica que en els darrers mesos s’han celebrat moltes reunions amb el Consorci d’Educació de 
Barcelona, amb escoles i instituts. També assenyala que a Barcelona, i especialment al Districte 
de Sant Martí, s’han demanat moltíssimes places d’ensenyament públic, i hi ha hagut més 
demanda que oferta. En aquest sentit, planteja que la solució és obrir una nova línia a la Mar 
Bella, pendent de l’ampliació que es podrà fer més endavant en el solar de Sant Bernat Calbó, 
per al qual hi ha hagut negociacions amb l’Arquebisbat. D’altra banda, indica que hi ha una nova 
escola que no estava prevista més dos instituts sí previstos. 

En sisè lloc, adreça altres qüestions menys visibles que els assentaments, però igualment 
importants. Assenyala que s’han intensificat les relacions amb Sant Adrià, amb el Consorci del 
Besòs i amb el Consorci de la Mina, i que el govern s’ha reunit amb la consellera de Benestar 
Social entre altres actors. Creu que els problemes de qualsevol d’aquestes zones no tenen 
fronteres i afecten també la vida al Districte de Sant Martí. 

Tot seguit, afirma que en els darrers mesos s’han celebrat unes cent reunions de tot tipus entre 
associacions, plataformes i entitats, el conseller tècnic i ell mateix, que han servit per adreçar els 
problemes més urgents: ensenyament, benzinera, obres pendents d’informe, etc. Diu que, com 
es va veure per la brevetat de l’Audiència Pública del dilluns anterior al Plenari, el govern intenta 
afrontar les qüestions més directament amb els agents que les protagonitzen. En aquest sentit, 
opina que potser per això hi va haver menys demandes. 

En vuitè lloc, parla sobre el procés d’elaboració del PAD. Informa que hi ha hagut 21 reunions 
aproximadament de temes varis de les vora 250 celebrades a Barcelona. Recorda que les 
reunions són coordinades per la Fundació Ferrer i Guàrdia, i que s’han recollit més de 800 
propostes que s’han convertit en més de cent actuacions, xifra que converteix el Districte de Sant 
Martí en el segon districte amb més propostes. 

En novè lloc, es refereix a Sant Jordi i la Fira d’Abril. Quant al primer, explica que el dia 22 d’abril 
els consellers i els regidors han repartit roses en els casals d’avis, ocasió que els va permetre 
tenir contacte amb la gent gran i veure quins problemes continua havent-hi. Explica que aquell 
mateix dia al vespre es va inaugurar la Fira d’Abril, on considera que cal que hi hagi normes per 
garantir la seguretat del públic que hi assisteix de manera massiva. En aquest sentit, assenyala 
que el govern no va cedir pel que fa a les mesures de seguretat, i que s’ha complert tot allò que 
s’havia previst, sobretot pel que fa a les atraccions, on hi ha hagut inspeccions tècniques molt 
més rigoroses, fet que ha permès reduir les incidències un 40 per cent en relació amb l’any 
anterior. A més, indica que es va aconseguir tancar el recinte una hora abans per reduir les 
molèsties al veïnat. 

Finalment, diu que queden algunes qüestions pendents pel que fa a les subvencions i la 
mobilitat. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, retreu que l’informe del regidor no hagi 
arribat fins a dues hores abans del Plenari, motiu pel qual no tractarà cap punt de l’informe. 

A continuació, parla sobre el conveni que es va signar entre l’Ajuntament de Barcelona del PSC, 
del senyor Clos, i l’empresa Telefónica l’any 2005, i que a dia d’avui l’empresa encara no ha 
complert; acord que diu que establia una permuta mitjançant la qual l’empresa Telefónica 
guanyava un canvi al Pla general metropolità per habilitar el seu edifici de l’avinguda Roma, i els 
barris que tenien edificis de Telefónica eren qualificats com a equipaments, quelcom beneficiós 
per als barris. Critica, però, que no va quedar clar en aquell moment que aquests edificis 
continuaven en mans de Telefónica per fer el que volgués amb ells i quan considerés oportú. Per 
aquest motiu vol donar molta visibilitat a aquest tema i denunciar com l’Ajuntament va accedir a 
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signar un conveni que només beneficiava a una de les parts. Qualifica la situació d’escandalosa, 
ateses a més les irregularitats en la gestió de l’empresa, que inclouen condicions laborals 
miserables per a les empreses subcontractades i que han generat mobilitzacions molt importants 
de les classes treballadores a Catalunya. 

En aquesta línia, aprofita per declarar les intencions del seu partit i es mostra disposada a 
estendre la mà per fer canvis estructurals i de ruptura. Reivindica el seu paper com a força 
política legítima, un moviment popular de carrer. Així, avisa que no obeiran ningú i que només 
deuen obediència a les classes populars de Catalunya, i afegeix que ho volen tot. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, adreça quatre dels punts coberts pel regidor. 

En primer lloc, es refereix a la problemàtica de les terrasses, i qüestiona les paraules del regidor 
al dir que ha estat un procés transparent. Retreu que es tracti d’un procés que dóna un cop 
mortal a la restauració al Poblenou, a l’ocupació i al progrés al turisme en el Districte de Sant 
Martí. 

Tot seguit, parla sobre els assentaments, recorda que en el passat ja es va presentar un estudi 
sobre el tema pel qual va felicitar els tècnics, però exposa que fins ara no hi ha hagut resultats 
positius.  

En tercer lloc, esmenta les reunions amb entitats que ha comentat el regidor, però recrimina que 
el govern celebra aquestes reunions després d’haver creat els problemes, com ara el de les 
rambles, la platja de gossos, el de la benzinera. 

Finalment, cobreix la Fira d’Abril, però afirma que la Fira d’Abril no ha anat bé gràcies al govern, 
sinó malgrat el govern, ja que des del principi l’equip de govern ha volgut negar-la i paralitzar-la. 
Retreu que s’avancés una hora el tancament, ja que afecta els ingressos de les entitats que tiren 
endavant la Fira. 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, mostra el seu recolzament a la Guàrdia 
Urbana davant de reiterats menyspreus i desautoritzacions que pateixen per part de l’equip del 
govern.  

Tot seguit, retreu que els grups no poden respondre a l’informe del regidor perquè els ha arribat 
poc abans del Plenari, motiu pel qual cada grup es limitarà a dir què pensa dels darrers dos 
mesos. Acusa el govern de tenir actituds poc transparents i afirma que la ciutadania no veu clar 
en quin punt es troben les seves reivindicacions, tot afegint que l’equip de govern sempre respon 
dient que tot és culpa dels pressupostos. 

En aquest sentit, recorda que la tasca dels consellers és complir les seves obligacions vers la 
ciutadania i estar-ne al servei, i denuncia que el govern els ho posa molt difícil, perquè de 
vegades els grups polítics que no formen govern han de fer gairebé de detectius per saber què 
està passant. A més, apunta que el regidor no està gaire al districte i les coses se li’n van de les 
mans. 

A continuació, recorda que l’equip de govern porta un any al càrrec i retreu que sembla que 
encara no siguin conscients que no tenen majoria absoluta i que depenen d’altres partits per 
arribar a acords. Insisteix que, quan es governa, es governa per a tots i no per a uns quants.  

D’altra banda, assevera que els temes que més amoïnen la ciutadania del Districte són la 
seguretat, l’ocupació il·legal, la precarietat en alguns barris del Districte de Sant Martí i la 
problemàtica del sector dels botiguers i restauradors, que es veuen molt afectats per la manca 
de gestió i de diàleg per arribar a acords. 
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Es refereix també al descontrol total que es viu a les zones turístiques i apunta que no es permet 
que els cossos de seguretat facin la seva feina. 

Assenyala que l’equip de govern s’hauria de replantejar el mètode de govern unitari i comptar 
amb les persones que formen part del districte, inclosos els partits de l’oposició. Repeteix que 
l’equip de govern actual no compta amb ningú i es limita a fer la seva. 

Finalment, demana col·laboració i participació amb tots i entre tots, parlar i escoltar, arribar a 
conclusions per dur-les a terme, i que s’informi tots els grups, perquè així la ciutadania es 
comenci a creure que no tot queda en una promesa incomplida. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, comença dient que es confon 
informar amb participar, i considera que sembla mentida que sigui precisament l’equip de govern 
qui ho faci. 

Demana al regidor que l’equip de govern sigui capaç d’explicar o informar, no només a la resta 
de grups polítics, sinó a la ciutadania, sobre els problemes existents –les terrasses dels locals de 
restauració, la platja de gossos o els túnels de Glòries entre d’altres–, heretats ja de l’anterior 
govern. Critica que aquells partits que originalment van crear molts d’aquests problemes ara 
s’escandalitzin perquè cal aplicar la norma, en concret pel que fa a l’aplicació de l’Ordenança de 
terrasses, i apel·la el govern actual que expliqui la veritat de la situació perquè el veïnat entengui 
què passa i evitin que altra gent els confongui. En aquest sentit, posa com exemple l’aplicació de 
la nova Ordenança de protecció, tinença i venda d’animals –lloada a la Unió Europea i votada a 
favor per tots els grups menys pel Partit Popular ja que atribuïen que incorporava normes de 
compliment impossible– quant a les zones d’esbarjo de gossos. Considera curiós que ara que 
s’aplica, el GMDPPC es torni a escandalitzar. 

Tot plegat, demana al regidor i el govern actuals que no facin com els anteriors, ja que llavors els 
criticaven, i els convida a parlar amb els grups de l’oposició. Insisteix que de vegades al govern 
actual se li atribueixen responsabilitats que no els pertoquen per la manca de cintura política. 
Conclou citant Ángel Gabilondo amb la frase següent: «Si nos falta la palabra no nos 
encontramos.» 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, es queixa també que l’informe del regidor 
li ha arribat massa tard com per poder respondre al respecte, i en vol deixar constància. Per 
aquest motiu, anuncia que parlarà dels temes que considera que cal destacar.  

En primer lloc, apunta que es pot intuir una certa millora en la comunicació amb l’equip de 
govern, que no en la informació, tal com s’ha vist en la negociació de les partides 
pressupostàries, amb un diàleg fluït. Al·lega que el govern devia ser el primer interessat en què 
el GMDERC-AM assolís les seves al·legacions, i manifesta que s’han incorporat al Pla 
d’inversions municipals les adquisicions de l’escola bressol Pere Calafell i de l’edifici de l’actual 
església Sant Bernat Calvó. Per això confia que el govern entengui que treballar en conjunt és 
molt més profitós per a tothom, i recorda que el seu grup està disposat a col·laborar lleialment 
per tal d’assegurar la governabilitat de Barcelona, basant-se en una relació bidireccional, basada 
en el respecte mutu, en la confiança i en la vocació compartida de servei a la ciutadania. 

Tot seguit, parla sobre les forces polítiques que realment es van presentar amb una clara 
voluntat de transformació social per escenificar el canvi votat per la ciutadania de Barcelona, i es 
refereix a l’acord plantejat pel senyor Alfred Bosch, president del seu grup; explica que l’acord es 
centra en el treball, situant com a eixos de l’acció de govern les polítiques socials, la 
transparència, la regeneració democràtica i els projectes de transformació que assegurin la 
prosperitat i la justícia a Barcelona. Quant al districte, assenyala que l’acord hauria de permetre 
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tirar endavant grans temes que fa anys que es remenen, com, per exemple, l’Eix Pere IV, així 
com permetre aplicar polítiques clarament d’esquerres per combatre les desigualtats, millorar la 
vida dels veïns i veïnes i fer que el Districte de Sant Martí sigui just i pròsper. 

Segueix parlant de l’acord i exposa que la idea és obeir el marc jurídic català, per aplicar les lleis 
catalanes que combaten les injustícies socials, la pobresa energètica, que busquen la igualtat, 
els impostos als pisos buits, el tema dels refugiats o la hisenda pròpia, més enllà del que 
dictamini el Tribunal Constitucional. Critica aquest tribunal, i el qualifica de còmplice o presoner 
del Govern en funcions de l’Estat. Opina que és una situació totalment injusta i que cal fer-hi 
front comú. 

Acaba la seva intervenció felicitant-se per l’acord per no aplicar la suspensió del Tribunal 
Constitucional en el tema de pobresa energètica, promogut en el darrer Plenari de la Casa Gran 
per Esquerra, ja que posa de manifest que es va pel bon camí per assolir el canvi real.  

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, es queixa que no s’avisa els grups de l’oposició 
de les coses i que ja ho han dit en diversos plenaris. Recorda al regidor que cal conciliar la vida 
familiar, la laboral i la professional, perquè no tothom es dedica a la política com un govern 
municipal. Per això, demana que l’equip de govern reordeni la seva manera de funcionar per 
garantir els drets de l’oposició i els drets de la ciutadania a participar en el òrgans municipals.  

A continuació, respon al senyor Bañón quant al tema de la normativa de les terrasses, que 
s’aprova a nivell de ciutat, i assenyala que queden per a desenvolupar les ordenacions singulars, 
a càrrec dels districtes, que diu que és aquí precisament on entra la qüestió de la rambla del 
Poblenou, ja que forma part de l’ordenació singular.  

Pel que fa a la zona de la platja de gossos, indica que no estava a la normativa de gossos que 
va votar el GMDPSC-CP i afegeix que els tècnics es van trobar en una reunió amb tot de veïns i 
veïnes en contra, i totalment sols sense suport del govern en aquesta qüestió. Retreu que el 
govern no els donés suport perquè el regidor era a Brasil de viatge a fer una conferència i vol 
saber quin retorn té per al Districte aquest viatge. 

Tot plegat, recrimina que el govern no es reuneix amb les entitats i no dialoga prou amb el 
veïnat, i per aquest motiu els plenaris cada vegada tenen més presència de ciutadans i 
ciutadanes. Creu que l’equip de govern té un problema de connexió amb la ciutadania, que 
acaba traslladant-se en normatives que ningú entén, en reunions a les que ningú pot assistir per 
l’hora en què es fan i amb informes del regidor que s’envien poc abans del Plenari. Lamenta que 
els temes del Districte surtin sempre als diaris. 

Finalment, diu que actualment hi ha persones sense sostre i en el passat no n’hi havia i que, per 
tant, cal destinar-hi recursos, ja que aquest augment en la xifra de persones en situació de 
pobresa vol dir que alguna cosa no arriba en l’atenció a aquestes persones. 

El regidor comparteix amb la senyora Ruiz que el conveni amb Telefónica és realment estrany, ja 
que no té cap benefici públic, i no hi ha terminis. Per tant, explica que faran futures negociacions 
amb Telefónica. 

Quant a la intervenció del senyor Gallardo i el senyor Boadella, afirma que no és per posar-se 
medalles, però que la Fira d’Abril ha funcionat i el govern ha exercit la seva responsabilitat. 
També esmenta el tema dels assentaments, i informa que alguns han estat desallotjats, amb un 
ajut de Serveis Socials realment modèlic. Pel que fa a les terrasses, diu que hi ha solucions i que 
no es tracta d’un cop mortal a les terrasses, i que aquesta afirmació és exagerada. 
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Tot seguit, respon a la senyora Luque que sap que l’equip de govern està en minoria i que, de 
fet, ho estan patint des que van guanyar les eleccions. 

Quant al senyor Bañón, aclareix que el govern actual ha de lidiar amb decisions de l’anterior 
mandat i reconeix que potser no fan prou pedagogia per explicar que algunes coses no són 
culpa seva, si bé admet que no poden passar la vida fent campanya electoral. Diu que el govern 
ha de resoldre els problemes i que potser sí que és veritat que els falta més cultura política i més 
cintura. 

Pel que fa a la senyora Arrando, coincideix que les reunions i els acords de les darreres 
setmanes han arrencat molt bé. 

Finalment, respon al senyor Boadella i li nega que en el passat no hi hagués gent sense sostre. 
De fet, diu que hi havia el mateix nombre de persones sense llar i li retreu que durant el govern 
del GMDCiU no arreglessin la situació. També li fa saber que actualment s’està fent un pla 
d’actuació contra el sensellarisme, si bé reconeix que no ho estan de manera perfecta. Afegeix 
que amb el govern anterior, el regidor ni tan sols feia informe, i comunica que si els grups volen 
l’informe per escrit abans, el faran arribar sense problema. 

La senyora Ruiz demana menys cinisme quan es parla de la gent que viu al carrer i acusa les 
polítiques neoliberals –impulsades per la Generalitat governada per CiU– i la conseqüent 
privatització dels serveis públics bàsics. 

El senyor Gallardo apunta que en el plenari anterior es va prometre que s’enviarien tot un seguit 
de respostes i informes per escrit, però diu que encara els està esperant. Considera que l’equip 
de govern municipal actual viu en el caos, i això s’estén als districtes. 

La senyora Luque pensa que si es fos conscient, sempre hi hauria diàleg. Afegeix que per a la 
gent sense llar no hi ha res de res fet. 

La senyora Arrando agraeix el reconeixement del regidor i mostra la seva voluntat de continuar 
estant al seu costat, senyal que demostra que poden arribar a acords. 

El senyor Boadella contradiu el regidor i sosté que l’informe del regidor sí que es feia en els 
antics plenaris; en aquest sentit, convida al regidor a repassar les actes. Assenyala que el 
govern actual no guanya l’anterior en matèria de serveis socials i discapacitats, i apunta que es 
podria parlar d’aquests temes si el govern convoqués les comissions consultives sobre serveis 
socials. 

El senyor Carmona, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, afirma haver-se quedat 
sobtat per aquells que diuen que l’equip de govern no està a favor de la Fira d’Abril i desmenteix 
rotundament aquesta afirmació. De fet, assegura que el govern ha aconseguit reduir el nombre 
d’incidències. 

Quant al senyor Boadella, li demana que no utilitzi temes com el de la gent sense sostre per fer 
pura demagògia i reitera que amb l’anterior govern hi havia el mateix nombre de persones sense 
sostre. Retreu que l’actual equip està intentant resoldre el problema que l’anterior govern no va 
resoldre en quatre anys, igual que fan amb el tema de les terrasses del Poblenou i el tema dels 
gossos. Afegeix que és molt fàcil fer una legislació i després no aplicar-la, però que el govern 
actual sí aplicarà les normatives i ordenances, i que ho farà amb debat i participació. 
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Conclou dient que l’equip de govern coneix els problemes perquè està al carrer i amb el veïnat, i 
que els resoldran tant com puguin malgrat que no tenen eines ni gaire pressupost. Demana que 
l’oposició faci bona oposició, criticant, però sense passar-se del límit. 

Informe del govern sobre l’atorgament de subvencions per pública concurrència, 
convocatòria 2016 

El regidor del Districte introdueix l’informe i exposa que s’ha intentat tirar endavant el procés amb 
la màxima transparència i de la manera més objectiva possible pel que fa als criteris. Tot i això, 
afirma que cal obrir un debat per establir i refermar els criteris i establir prioritats. 

El gerent informa que el Districte de Sant Martí és el primer dels deu districtes en l’atribució de 
recursos públics destinats a projectes d’entitats. Concretament, el 2016 s’hi destinen 553.666,34 
euros, xifra que provoca que es tingui molta cura en l’assignació de tots aquests recursos 
públics. En aquest sentit, justifica que el govern exigís l’elaboració d’un informe per poder 
entendre l’assignació d’aquests recursos públics a les entitats que han rebut subvencions. Es 
mostra satisfet amb l’informe tècnic realitzat i espera que el del 2017 sigui encara millor. 

Quant a la convocatòria 2016, indica els terminis per a cada fase i destaca el poc temps 
disponible. Tot seguit, dóna dades concretes: 361 projectes presentats l’any 2016 –347 el 2015–, 
dels quals se n’han aprovat 309, 283 amb proposta econòmica i 26 sense cobertura 
pressupostària. Afegeix que 52 projectes van ser denegats per no complir requisits administratius 
o per no tenir valoració correcta tècnicament. Actualment, s’han presentat 11 al·legacions 
pendents de resoldre, i 11 entitats encara no han corregit les deficiències en la documentació. A 
més, explica que el procés s’estructura en 13 àmbits (12 concrets més un apartat «Altres»; entre 
ells hi ha, entre d’altres i per ordre de volum d’assignació, festes tradicionals, esports, cultura, 
gent gran i associació de veïns). 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, agraeix al govern la intenció d’informar 
prèviament els grups de l’oposició, espera que passi més sovint i valora positivament la 
concreció en alguns criteris nous que s’han afegit, sobretot en referència amb l’Eix Besòs. 
Malgrat tot, creu que cal obrir-se a barris amb un teixit associatiu també feble. 

Tot seguit, recorda que fomentar l’associacionisme no depèn només de les dotacions 
econòmiques i de criteris tècnics, sinó que requereix l’aplicació de polítiques més àmplies de 
foment, així com d’estudiar un model més flexible pel que fa a les subvencions, que, en 
combinació amb els convenis, pugui trencar la complicació que suposa per a les entitats la gestió 
de presentar una subvenció anual.  

Conclou apuntant que seria interessant presentar l’associacionisme de cara a la ciutadania com 
una eina d’apoderament popular i de participació ciutadana. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, felicita el gerent i el seu equip per la feina i el 
seguiment realitzats.  

Tot seguit, pregunta sobre la primera partida, referent a festes tradicionals, a la qual correspon la 
partida més gran, 180.000 euros. Vol saber perquè el barri del Clot-Camp de l’Arpa s’emporta el 
12% del pressupost si té una ràtio de població del 27%. En canvi, el barri del Parc i la Llacuna té 
una ràtio del 0,53% de la subvenció, amb una població del 6%; la Vila Olímpica una ràtio de 
subvencions de l’1,37% i una població del 4%; el Poblenou, un 43% i de subvencions i un 14% 
de la població. Destaca que no està compensat i considera que caldria que hi hagués 
homogeneïtat entre uns barris i uns altres. 
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La senyora Ana M. Luque Muriel, del GMDC’s, agraeix la feina dels tècnics per aquest extens 
informe. Rep amb satisfacció les dades, sobretot pel que fa a l’increment de les partides 
adreçades als barris del Besòs, Maresme, la Pau, la Trajana, i les adreçades a temes de 
joventut. 

El senyor Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, també agraeix la feina dels tècnics, així 
com el fet que el govern celebrés una reunió amb els representants dels grups per presentar 
l’informe. Afegeix que cal fer un esforç per augmentar les subvencions destinades a l’esport de 
base. 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, agraeix la informació i reitera la seva 
confiança en el criteri dels tècnics a l’hora d’atorgar les subvencions. També felicita el govern per 
la decisió de potenciar l’Eix Besòs i anima a potenciar-hi el teixit associatiu i crear-ne de nou. 

La senyora Maria Arenillas Picañol, del GMDCiU, dóna les gràcies als tècnics per la seva feina, 
tot i que demana que a l’hora de presentar aquest tipus d’informació es facin servir recursos 
tecnològics. A més, assenyala que s’haurà d’escoltar les entitats que no estiguin d’acord amb les 
subvencions perquè potser prefereixen convenis. 

El regidor agraeix a la senyora Ruiz, la senyora Luque i la senyora Arrando que reconeguin 
l’esforç d’haver donat prioritat a àrees que necessiten més ajut per potenciar l’associacionisme, 
com la zona de l’Eix Besòs. 

Tot seguit, s’adreça al senyor Gallardo i li respon que el barem pel que fa a les festes tradicionals 
no es basa en el nombre d’habitants, sinó en la capacitat de creativitat i la quantitat d’activitats i 
festes de cada barri. 

El gerent agraeix el to dels grups municipals a les reunions, destaca la complexitat de la feina 
realitzada i manifesta que per al govern era molt important celebrar aquestes reunions. 

A continuació, també adreça el dubte del senyor Gallardo sobre les festes tradicionals. Corrobora 
que es té en compte la capacitat organitzativa de les entitats de cada barri. Malgrat tot, apunta 
que de cara al 2017 caldrà valorar el nombre d’habitants dels barris i fer un esforç en aquest 
sentit. 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, 
comenta a la senyora Ruiz que un dels eixos d’actuació serà fomentar l’associacionisme, no 
només a través de subvencions, sinó també oferint suport tècnic. Explica que l’informe presentat 
pretén ser una fotografia de la situació actual, que permet debatre i veure quines mesures es 
poden emprar per corregir aspectes que cal canviar, com ha destacat el senyor Gallardo. 

Tot plegat, conclou dient que l’informe dóna peu per parlar sobre aquests temes durant el 2016 
per tal que el 2017 les subvencions s’atorguin millor. 

El senyor Gallardo es dóna per satisfet amb les explicacions de gerent i apunta que, malgrat que 
no és un tema nou del mandat actual, cal replantejar-se les coses, ja que les entitats acostumen 
a adaptar-se als diners de què disposen. En aquest sentit, reclama ser més equitatius. 

Informe del govern sobre el Pla de mobilitat 

El regidor del Districte informa que, per norma, no pot fer servir diapositives, així que haurà 
d’explicar la implantació de les superilles al Districte de Sant Martí oralment. 
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En primer lloc, manifesta que el concepte de superilla no és un invent de l’actual govern i aporta 
una mica de context històric (Pla Macià, l’informe Buchanan, l’Agència d’Ecologia Urbana i el 
senyor Salvador Rueda). Explica que es tracta de quelcom implantat al barri de Gràcia des de fa 
dos mandats, i al Districte de les Corts. És a dir, deixa clar que es tracta d’un projecte heretat. 

Tot seguit, especifica que es tracta d’un projecte de l’Agència d’Ecologia Urbana, amb el senyor 
Salvador Rueda al capdavant, d’acord amb el govern. Informa que no pot presentar els plànols, 
però que estan accessibles i que el projecte presenta enormes possibilitats per al districte. 

En aquest sentit, argumenta que aplicar la idea de les superilles i de la xarxa ortogonal resulta 
totalment natural al Districte de Sant Martí, sobretot pel que fa a cinc superilles que detalla. 
Considera que hi haurà una mobilitat sostenible, que s’experimentarà a l’eix Pere IV: voreres 
més amples, més arbrat, carril bici bidireccional i reducció del trànsit rodat a dos carrils entre 
d’altres. En realitat, apunta que el projecte es complementarà amb el 22@, que cal reformular, 
tot i que està aprovat en el PIM. En resum, es tracta d’un programa molt ambiciós per a 
desenvolupar en el districte en els propers anys. 

A banda d’això, informa sobre les velocitats que estaran permeses –10 km/h als carrers per a 
vianants, 30 km/h en períodes intermedis, i 50 km/h com a velocitat màxima del perímetre de les 
nou illes de cases que hi haurà. Es crearan eixos –com el que sortirà de la unió entre el parc del 
Clot i el parc de Sant Martí, o amb Cristóbal de Moura–; considera que al districte ja es compta 
amb un teixit que afavoreix la nova organització, ja que hi ha zones on hi ha poc tràfic i tota una 
sèrie d’operacions de mobilitat en dansa. En definitiva, reitera que es tracta d’aconseguir una 
ciutat més verda, més humana i amb menys contaminació, amb millor qualitat de vida, ja que la 
idea és arribar a tenir el 80% dels carrers pacificats verds, en comparació amb menys d’un 10% 
actual. 

Quant a les condicions imposades pel Districte per poder tirar endavant aquest projecte, explica 
que es va demanar que fos un procés totalment participatiu, amb processos reversibles i proves 
contínues. En aquest sentit, anuncia que això serà el que es farà en els següents tres anys, però 
sempre partint d’un principi de coresponsabilitat de la ciutadania. Reivindica un canvi d’hàbits per 
viure d’una manera molt més sana i natural. De fet, considera que, excepte per algunes vies 
d’entrada i sortida de la ciutat –com la Gran Via, la ronda del Litoral o la Meridiana–, serà força 
fàcil i possible pacificar la ciutat. 

En resum, explica que es tractarà de fer intervencions temporals, de senyalització vertical-
horitzontal, instal·lació de mobiliari provisional per tallar el tràfic en determinades condicions. 
Pensa que cal sentir-se orgullós del projecte de les cinc superilles, que es farà amb la 
participació del veïnat, es discutirà a la Taula de Mobilitat, i es comptarà amb les empreses i les 
universitats, per transformar la manera de vida en la trama de l’Eixample i en altres trames del 
Districte de Sant Martí. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, avança que no ha tingut temps d’estudiar 
a fons el Pla de mobilitat, però vol fer algunes apreciacions inicials. 

D’una banda, ressalta la importància que té per a la ciutat que els plans de mobilitat vagin 
encaminats a fomentar l’ús del transport públic i la bicicleta, i en aquest sentit valora positivament 
que el Pla plantegi una reducció del transport privat d’un 21%. De l’altra, posa de manifest que hi 
ha alguns punts que no acaba de veure clars –com ara que es potenciï essencialment la bicicleta 
elèctrica, un mitjà de transport que no s’ha de massificar ni substituir la bicicleta tradicional–, i 
demana equilibri. 

A continuació, assenyala que tot i que el concepte de superilla contribueix a millorar el pas per 
als vianants als barris, cal recordar que en molts sentits és un concepte ambigu, i no queda clar 
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com afectarà aquesta humanització de la ciutat en els plans d’equipaments i d’altres. En aquest 
sentit, expressa el seu temor que s’acabi potenciant la creació d’autopistes urbanes a les vies 
més grans i utilitzades de la ciutat, com ara la Diagonal i l’eix Pere IV, sobretot durant les 
primeres fases de la seva implementació. Per aquest motiu, considera que els carrers esmentats 
no haurien de creuar les superilles. De fet, recorda que la xarxa ortogonal ha presentat algunes 
mancances, sobretot a barris que miren el mar, com el Front Marítim, o el carrer Pere IV, que 
està mal comunicat amb la resta de Barcelona. 

També assenyala que troba a faltar referències al cost que suposa el projecte, així com els 
terminis previstos, i que cal tenir en compte com s’adequarà per a persones amb cadires de 
rodes, cotxets i visió reduïda. 

Per acabar, recorda que a la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat del mes de desembre es 
va aprovar, amb el vot favorable del govern, una proposició d’urbanisme feminista que acordava, 
entre altres coses, adequar l’estructura de la ciutat a les necessitats de la vida quotidiana 
facilitant la realització dels treballs de cures i la revisió dels plans de mobilitat perquè es tinguin 
en compte els diversos recorreguts que fan les dones. Troba a faltar aquesta revisió en l’informe 
presentat. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, elogia l’entusiasme amb el qual el senyor 
Carmona ha presentat el projecte atesa la seva professió d’arquitecte, però demana que també 
es parli de la realitat. En aquest sentit, reclama informes de l’impacte comercial que suposa el 
projecte. 

D’altra banda, afirma que el veïnat del districte no vol experiments, sinó realitats que resolguin 
els seus problemes. Esmenta l’informe extraordinari de la Guàrdia Urbana que es va presentar a 
la sala del Plenari, on es van presentar els problemes de trànsit del districte a zones com la 
Meridiana, la ronda del Litoral, la Gran Cia, Glòries, el pont de Santander i el passeig Garcia 
Fària. Reclama que es comenci per aquests llocs, buscant solucions. Recorda també que hi ha 
projectes molt importants que han quedat penjats, com regenerar la zona de la Verneda i el 
Besòs, soterrar la ronda del Litoral o el cobriment parcial de la Gran Via. 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, comenta que sembla que el tema de les 
superilles sigui un experiment i que es tracta d’un projecte ambiciós. Malgrat tot, vol saber si el 
foment del transport públic passa per augmentar la freqüència dels autobusos, com a mínim de 
les línies 36 i 40. A més, manifesta que hi ha estacions de metro que encara no són accessibles 
per a tothom, com la de Poblenou i la Vila Olímpica.  

Finalment, vol saber si en breu es canviarà el sentit de circulació en alguns carrers. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, destaca el volum de l’informe 
tècnic, més de dues-centes pàgines, i espera que en el futur se’n pugui parlar. 

De moment, vol saber com s’informarà a la resta d’entitats del districte el projecte, atès que ja ha 
anat a la Taula de Mobilitat del Poblenou. Planteja preparar diverses jornades per poder explicar 
a les entitats i la resta del districte que no sigui el Poblenou de què tracta el Pla de mobilitat del 
districte, ja que sembla que quan es va presentar a la Taula, la gent feia cara de no entendre 
gaire de què anava la cosa. 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, agraeix l’informe sobre el Pla d’espai 
públic i mobilitat, dirigit per Salvador Rueda, ja que considera que això sempre és una garantia. 
Coincideix, però, amb el senyor Bañón sobre les cares de la gent a sentir parlar del projecte, i 
considera que seria positiu informar més el veïnat. 
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Dit això, li sembla un pla ambiciós, però de difícil implementació. Tot i això, creu que les 
superilles són l’element clau per reduir el 21% dels vehicles a la ciutat, tal com obliga la Unió 
Europea per assolir els índexs de contaminació desitjats. Per tant, valora positivament que es 
posi en marxa la implantació de les superilles. 

En aquest sentit, creu que el Districte de Sant Martí és el districte ideal per començar, tot i que 
planteja alguns dubtes sobre la reducció dels carrils i sobre com encaixarà tot plegat amb 
l’estratègia de carrils bicicleta projectats. Considera que el Pla dóna una visió global del model 
cap a on es vol encaminar l’espai públic o la mobilitat de Barcelona. 

Conclou fent una valoració positiva de l’informe –que incorpora propostes de seccions i 
simulacions de com quedaran cruïlles i carrers a nivell d’usos, velocitats, etcètera–, i diu que és 
força complet. Anuncia que el seu grup l’estudiarà amb més deteniment. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, agraeix que es continuï fent aquesta feina que 
el govern anterior va posar sobre la taula, com ara la implantació de la xarxa, la implantació dels 
ascensors a les parades del metro i la implantació de la idea i el concepte de les superilles. Es 
felicita per la prova pilot en l’anterior mandat i se’n sent orgullós. 

Malgrat tot, creu que cal resoldre molts altres problemes: sobre el passeig Calvell, sobre 
l’entrada a la ronda, sobre les càmeres en funcionament al voltant de la zona del casc antic del 
Poblenou o sobre Glòries entre d’altres, però diu que tots han de formar part, junt amb les 
superilles, del Pla de mobilitat conjunt. 

Tot seguit, repeteix, igual que altres consellers, que no es poden fer experiments, perquè la 
ciutadania vol solvència i rigor; puntualitza que es poden fer proves pilot, però experiments no. 
Demana al regidor que demostri la mateixa passió pel districte que la que demostra quan parla 
sobre temes d’habitatge o de definició de la ciutat. 

Finalment, anima a tirar endavant, però recorda les paraules del senyor Gallardo que sobre 
paper tot és possible, però cal fer el dia a dia. 

El regidor aclareix dues qüestions prèvies: l’informe és un treball que l’Agència d’Ecologia 
Urbana ha fet amb el Districte i és summament exhaustiu. A banda d’això, no considera que no 
mostri el mateix interès per temes que no siguin l’urbanisme, com han dit alguns consellers.  

En aquest sentit, defensa que no és contradictori tenir una visió de Barcelona i alhora tenir-ne 
una com a districte. Insisteix que el Districte de Sant Martí té enormes possibilitats i és el que va 
més avançat de tot Barcelona. 

Tot seguit, confirma que l’anterior govern de CiU va començar a aplicar més la xarxa ortogonal 
de bus i una primera superilla a les Corts, però el govern encara anterior del PSC va fer-ho ja la 
vila de Gràcia. Per tant, considera que no és patrimoni de ningú, sinó quelcom que la ciutat 
comparteix. 

Quant a les superilles, la xarxa ortogonal i el fet que no resolguin tota la situació, hi està d’acord i 
informa que ja ho han comentat al senyor Salvador Rueda. Reconeix que hi ha punts on el 
projecte costa més d’encaixar i que són mesures que cal complementar amb d’altres. 

Pel que fa als autobusos, assegura que els busos de barri no poden desaparèixer, però que 
s’eliminaran les línies normals i corrents. Respecte a la freqüència, inclosos els autobusos de les 
línies H, V i D, admet que caldria una freqüència major. També respon al dubte de la consellera 
del GMDC’s i avança que de moment no es faran canvis de sentit, tot i que en un futur n’hi haurà 
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d’haver. Aclareix que no es tracta de fer experiments, sinó proves pilot, però sempre com a 
procés participatiu on el veïnat se senti implicat.  

La senyora Ruiz demana que s’aclareixi per escrit en algun moment els aspectes exposats. 

La senyora Luque convida a tots els consellers i conselleres a apuntar-se a la Taula de Mobilitat. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria/executiva: 

a) Propostes d’acord 

1. Informar favorablement la proposta a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació i Seguretat i Prevenció, dels candidats del Districte de Sant Martí per a la 
concessió de la Medalla d’Honor de Barcelona per a l’edició 2016 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, explica 
que tots els districtes tenen la possibilitat d’atorgar dues medalles d’honor de la ciutat 
directament, ja sigui a associacions o a persones particulars. En aquest cas, informa que el 
Districte proposa l’Associació de Dones Ambar Prim –constituïda el 1992, i amb molta activitat al 
barri del Besòs– i la Fundació El Xop –una entitat sense afany de lucre, nascuda el 1977 que vol 
promoure l’autonomia personal i la integració social de les persones adultes amb discapacitat 
intel·lectual. 

Hi ha aplaudiments. El president apunta que està bé que n’hi hagi, però que millor seria que 
intervinguessin primer els consellers. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, agraeix la feina de les dues entitats i les 
felicita pels premis. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, també felicita les entitats per la feina que fan. 
Malgrat tot, fa una petita crítica al senyor Carmona per com va convocar la darrera reunió i li 
demana organització, temps i gestió. 

La senyora Ana Mª Luque Muriel, del GMDC’s, agraeix a les entitats la seva tasca i les anima a 
continuar. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, se suma a les felicitacions i 
reconeix l’alt grau de consens aconseguit, a pesar del que digui el senyor Gallardo. 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, felicita les dues entitats i reconeix la 
tasca que fan. Considera que l’Ajuntament té un deute històric en els dos àmbits on treballen 
aquestes associacions: les dones i les discapacitats intel·lectuals. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, se suma a les felicitacions i, perquè consti en 
acta, fa explícit el reconeixement a les dues entitats. 

El senyor Carmona respon al senyor Gallardo i li recrimina que no esmenti que un mes i mig 
escaig enrere el govern ja va dir que el tema de les medalles es faria per consens o no es faria. 
Manifesta que s’ha decidit per consens i caldria felicitar-se en aquest sentit, malgrat que la 
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darrera reunió s’hagués de convocar ràpidament i això provoqués que el GMDPPC no pogués 
assistir-hi. 

El president demana que es voti la proposta abans de tornar a aplaudir i se suma a les 
felicitacions a les dues entitats que seran proposades pel Districte de Sant Martí per a aquestes 
Medalles d’Honor de Barcelona.  

El públic aplaudeix. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 

b) Proposicions. No hi ha assumptes a tractar. 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / declaracions de grup  

Presentada pel GMDCiU:  

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

Instar el govern municipal perquè es mantingui el compromís per l’execució dels 
túnels viaris de Glòries dintre del calendari estipulat i en les condicions pactades en la 
Comissió de Glòries. Incloent l’execució de les dues fases de la Gran Via de les Corts 
Catalanes en el seu pas entre el carrer Castillejos i la rambla del Poblenou. El 
compliment d’aquests compromisos permetrà que el districte no perdi una zona verda 
i connectar els barris del Clot i del Parc i la Llacuna del Poblenou 

El senyor Oriol Crespo Ramos, del GMDCiU, llegeix la proposta del seu grup precedida per una 
introducció on presenta els antecedents sobre la plaça de les Glòries Catalanes i la seva 
remodelació, així com els dubtes sorgits arran de les declaracions del nou govern municipal 
recollides pels mitjans de comunicació que posaven en dubte compromisos adquirits en el Pla de 
Glòries i la culminació de la seva reforma urbanística. 

El president informa que hi ha tres veïns que intervindran en aquest punt, amb un temps de cinc 
minuts per intervenció. 

El senyor Eduard Rodríguez, en nom de la Comissió d’Afectats de la Gran Via, insisteix que el 
govern ha de complir el pacte i el consens que es va aconseguir l’any 2007 sobre la construcció 
del túnel en qüestió, i especifica que el consens es va aconseguir en l’Audiència Pública més 
multitudinària que s’ha fet a Barcelona, a l’Auditori, i que va comptar amb el consens i l’aprovació 
de tots els partits i, posteriorment, a la Casa Gran. Per això està convençut que el túnel es farà, 
però dubta que es compleixi el pacte del 2019. Exigeix que el túnel es comenci durant l’actual 
legislatura, fins i tot si hi ha una mica de retard. 

Tot seguit, demana que es posi un altre cartell d’anunci de la construcció dels dos túnels, 
concretament amb el text «Tram Badajoz - rambla Poblenou. Data previsió de finalització: 2019». 
S’adreça al regidor i li diu que el túnel afecta setze comunitats, 3.500 persones. Recorda que el 
2007 es va adquirir el compromís, i que en teoria la construcció s’hauria d’haver acabat el 2013. 
Reitera que cal fer el possible perquè es faci el túnel i que cal començar abans que acabi l’actual 
legislatura. 
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El senyor Miguel Catasús, en nom de l’Associació de Veïns del Clot-Camp de l’Arpa, es mostra 
completament d’acord amb el text presentat pel GMDCiU. Sosté que les obres a la plaça de les 
Glòries sempre han estat marcades per endarreriments, però que cal tenir clar que no es tracta 
d’un compromís electoral del govern, sinó d’un compromís que es va signar a instàncies de 
l’Ajuntament de Barcelona i amb el moviment veïnal. De fet, es mostra una mica decebut amb 
l’equip de govern actual perquè va dir que respectaria els compromisos ja adquirits i que van 
suposar grans sacrificis pel barri. Critica que hi ha veus que es dediquen a qüestionar sempre 
l’obra de les Glòries i no altres obres a Barcelona, com a la Sagrera o Sants, però alhora deixa 
clar que exigiran el compliment del compromís adquirit a partir d’un procés participatiu. 

A continuació parla sobre el calendari i accepta una mica de flexibilitat, si bé parla de mesos i no 
de mandats. En aquest sentit, marca com a data d’inici del túnel l’any 2017 i reitera que no 
acceptaran més endarreriments. Demana, doncs, que el govern tiri endavant les obres i si cal, 
que es millori allò millorable, com ara el tema d’aconseguir una mobilitat sostenible. 

El senyor Francisco Treviño, en nom propi, es presenta com activista de Podemos i de 
Barcelona en Comú, i expressa la seva sorpresa pel fet que s’ha dedicat més temps a parlar de 
grans infraestructures que d’equipaments i serveis per a la ciutadania per tal d’afrontar 
l’emergència social que es viu. 

Tot seguit, es refereix a la petició del GMDCiU i afirma que la construcció del túnel és un 
compromís electoral del 2007, tot i que apel·la a un principi jurídic que diu que els compromisos 
és de llei complir-los, però sempre i quan no canviïn les condicions. En aquest sentit, considera 
que des del 2007 han canviat molt les coses i hi ha hagut moltes retallades. 

El president l’interromp i demana que els intervinents que siguin veïns no intervinguin com a 
partits polítics. 

El senyor Treviño nega que sigui així i diu que es representa a ell mateix. Continua la seva 
intervenció mostrant-se contrari a la continuació del segon túnel per motius varis, sobretot 
perquè per a la construcció del primer ja hi ha hagut una desviació pressupostària important. 
Quant al segon túnel, assenyala que el pressupost mínim serà de 50 milions d’euros, amb els 
quals es podrien construir 20 edificis d’habitatges socials, 20 escoles o 30 escoles bressol. Tot 
plegat, convida a replantejar-se les inversions atès que han canviat les condicions en què es va 
signar el compromís el 2007. 

La senyora Trini Capdevila i Burniol, regidora adscrita del GMERC-AM  el senyor Raimond Blasi i 
Navarro, regidor adscrit del GMCiU, es queixa de com es trenquen les regles del joc amb 
intervencions com la darrera del senyor Treviño, ja que tots els partits polítics tenen la seva 
representació i els seus torns. 

La senyora M. Magdalena Barceló Verea, del GMC’s, també intervé en el mateix sentit. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, reivindica que el projecte de les Glòries ha 
de ser un projecte de ciutat per tal que el Districte de Sant Martí no hagi d’assumir els costos 
d’una obra que suposa millores per al conjunt de la ciutat. D’altra banda, considera que és més 
prioritària la realització dels equipaments i del parc, i apunta que cal fer els canvis al Pla general 
metropolità amb la màxima urgència per poder desenvolupar aquests equipaments. 

Quant a la construcció del primer túnel, afirma que tots els grups polítics saben que s’està 
complicant, motiu pel qual considera que la proposta del GMDCiU és força oportunista, quelcom 
que opina que és propi del partit polític que la presenta.  
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Tot i això, expressa el vot a favor del seu grup perquè vol complir amb els acords, malgrat que 
també demana que es prioritzi el que és més urgent –fer els equipaments– i que es tingui 
paciència en assumir i gestionar bé les possibles problemàtiques que puguin sortir fent els 
túnels. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup, i 
manifesta que es tracta d’una obra necessària per a la ciutat. 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, diu que la prioritat del seu grup són el veïnat 
i tot allò que tingui a veure amb oferir-los millores pel que fa a l’accessibilitat, la mobilitat i el medi 
ambient. Apunta que, com que la promesa ja estava aprovada, seria efectiu tirar-la endavant i 
acabar l’obra per complir el compromís adquirit. Expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, manifesta que els túnels que 
s’estan executant ara no són els del Compromís per Glòries del 2007, ja que els del 2007 
milloraven la mobilitat, perquè conduïen els cotxes d’entrada a Barcelona cap a la Diagonal, 
evitant la pujada pel carrer Marina; els actuals, però, no aporten res a la mobilitat de la ciutat. 

En aquest sentit, apunta que cal canviar el pla urbanístic, ja que la situació del terreny ha canviat 
i cal recalcular tot el projecte. Per això proposa deixar aparcada la discussió del segon túnel fins 
que hi hagi la certesa del cost i el temps del primer.  

Finalment, expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Oriol Puig Morant, del GMDERC-AM, valora diversos punts pel que fa a la proposta 
presentada. En primer lloc, creu que el Compromís per Glòries encara és vigent i contempla 
aquest segon túnel fins a la rambla del Poblenou, tot i que també indica que es pugui reformular 
el compromís si hi ha un consens majoritari entre les entitats, els veïns i veïnes i els grups 
polítics. 

De fet, posa en relleu que en la construcció del primer túnel han sorgit problemes i caldrà baixar 
el nivell un metre i mig més per sota del nivell freàtic, cosa que podria arribar a provocar 
moviments als edificis i suposaria l’aturada de les obres. D’altra banda, però, està d’acord amb 
complir el Compromís per Glòries i prioritzar la plaça. Pel que fa al segon túnel, no s’hi oposa, 
però vol esperar a veure què passa amb el primer túnel. 

En aquest sentit, reitera que es tracta d’un tema de Casa Gran, que no afecta només el Districte 
de Sant Martí. Per tant, cal un consens total i absolut per qualsevol modificació que es vulgui fer 
al Compromís per Glòries, tal com va passar l’any 2007. Es reserva el segon torn per expressar 
el posicionament del seu grup. 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, aclareix 
que l’àmbit de Glòries és el que rebrà més inversió en aquest mandat, seguint el compromís 
adquirit amb el veïnat. Recorda que el govern de CiU va invertir 15 milions d’euros, i que el 
govern actual n’invertirà 78. 

Tot seguit, es refereix a la reunió celebrada el 13 d’abril de 2016, en el marc de la Comissió de 
Seguiment del Compromís per Glòries, i exposa que des del 2007 hi ha hagut canvis que fan 
plantejar-se si caldria repensar el projecte i si continua sent vàlid. De fet, lamenta que s’hagi 
parlat molt del túnel i molt poc d’equipaments, del parc i de la mobilitat (fer arribar el tramvia), 
que diu que seran les prioritats del govern actual. 

Corrobora les paraules del senyor Puig que s’estan estudiant els moviments de terres de l’obra, 
perquè l’obra és faraònica i així està tot controlat. Malgrat tot, admet que actualment no se sap el 
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cost que tindrà l’obra i, per tant, demana prioritzar equipaments, el parc i la mobilitat, i reitera el 
compromís de continuar amb aquesta obra fins al seu final. 

Finalment, apunta que el Plenari no és el millor lloc per parlar d’aquest tema –convida a parlar-ne 
a la Comissió de Seguiment de Glòries, on hi ha representats tots els agents implicats– , i acusa 
el GMDCiU de tenir dificultats per estar a l’oposició. 

El senyor Crespo nega que s’hagin produït canvis pel que fa a la Gran Via, si bé admet que se 
n’hagin pogut produir d’altres. 

D’altra banda, reconeix que el projecte de les Glòries no només és del Districte de Sant Martí, 
com s’ha dit, sinó de tota la ciutat, però especifica que en la seva proposta només es parla de la 
fase de túnel que sí és només del Districte de Sant Martí, que un cop fet unirà els barris del Parc 
i la Llacuna de Poblenou i el del Clot. A més, manifesta que es tornarà a guanyar una àrea 
verda. 

Pel que fa a prioritzar els equipaments, es pregunta on era tota aquesta gent que ho defensa en 
els últims anys a les comissions de Glòries. Diu que el veïnat sempre ho ha posat sobre la taula i 
hi ha voluntat de defensar els equipaments, tot refermant el compromís adquirit, ja que suposarà 
un guany per a la ciutat, per al districte, per als barris i per als veïns. 

El senyor Gallardo exposa que es compta amb un projecte tancat, una licitació i un pressupost 
tancat. Assenyala que les modificacions no estan admeses per llei, per la qual cosa, si hi ha 
modificacions, diu que caldrà tornar a fer la licitació. Critica que no se sàpiga quant costa el 
projecte. 

El senyor Puig remarca que és important parlar d’equipaments i d’on s’ubicaran. A banda d’això, 
retreu al senyor Carmona que el govern està obsessionat amb el tema del tramvia. Corrobora 
que el tema de Glòries és important, i expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Carmona expressa també l’abstenció del seu grup. 

S’aprova la proposta amb les abstencions del GMDBComú-E, el GMDPSC-CP i el GMDERC-
AM, i el vot a favor de la resta de grups. 

Presentada pel GMDERC: 

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

Instar el regidor del Districte per tal que es programin i duguin a terme les obres 
necessàries i suficients per tal d’habilitar el més aviat possible, i en tot cas no més 
tard de final 2017, la Casa de les Vàlvules (Torre de les Aigües), per tal de fer possible 
la instal·lació definitiva de l’Arxiu, més en considerar la poca dotació d’equipaments 
del barri on s’hi ubica 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, agraeix la presència dels membres de 
l’Arxiu. Tot seguit, posa en context la seva proposta sobre l’arxiu i explica que l’any 2013 es va 
acordar encomanar a l’Arxiu la gestió de la Torre de les Aigües, on es va decidir traslladar l’arxiu. 
Malgrat tot, queda per condicionar la Casa de les Vàlvules, que és on s’ha d’ubicar l’Arxiu. 
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A més, informa que per traslladar l’Arxiu caldrà un equipament nou i que el fet que encara no hi 
sigui va en detriment del barri, ja que hi ha un espai tancat que es podria aprofitar per fer 
exposicions, tallers o conferències, i no s’utilitza.  

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, igual que 
la resta de grups, però fa un reconeixement a la feina de l’Arxiu Històric, especialment en favor 
de la memòria històrica del Poblenou. 

El senyor Jordi Martín López, conseller d’Esports, Joventut, Participació i Transparència, diu que 
el seu grup sempre ha proposat afegir al Pla d’inversió una dotació pressupostària de 300.000 
euros per acabar la Casa de les Vàlvules abans de la data acordada. Expressa el vot a favor del 
seu grup. 

La senyora Arrando agraeix el suport de tots els grups. 

El senyor Martín afegeix que una mostra del clar compromís del govern amb la Torre de les 
Aigües és que el divendres posterior al Plenari el regidor i part de l’equip de govern té previst 
assistir a la inauguració de l’exposició fotogràfica que farà La Maquinista i la Macosa. 

El president també agraeix la presència de les persones de l’Arxiu que hi ha presents. 

S’aprova la proposta per unanimitat. 

Presentada pel GMDPSC: 

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

Instar el regidor del Districte a dur a terme els estudis necessaris per poder efectuar el 
soterrament de les línies elèctriques del barri del Camp de l’Arpa, i que aquests 
treballs puguin començar al llarg del present mandat municipal 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, exposa que el soterrament de les 
línies elèctriques permet crear infraestructures més segures i més respectuoses amb el medi 
ambient, a banda d’eliminar un impacte visual gens agradable i un clar perill per a les persones, 
a causa, en molts casos, de l’existència de línies elèctriques a tocar de façanes i balcons. 
Aclareix que a la proposta es parla del barri del Camp de l’Arpa, però que es podria extrapolar 
als altres nuclis antics. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, expressa el vot a favor del seu grup i 
espera que el govern no passi la pilota a les empreses elèctriques. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, també expressa el vot favorable del seu 
grup, però lamenta que la proposta hagi passat de «portar-lo a terme» a «fer un estudi», ja que 
així no es garanteix res. Creu que el GMDPSC-CP hauria d’haver mantingut la seva proposta 
original sense cap transacció. Pregunta sobre la part que diu: «Tanmateix, instar les mateixes a 
dur a terme el soterrament de les línies en tots aquells carrers del barri que a partir d’ara 
l’Ajuntament reurbanitzi»; vol saber si aquesta frase vol dir que en el cas que hi hagi la necessitat 
de soterrament d’alguna línia elèctrica i no hi hagi un pla de reurbanització, això no es farà. 

La senyora Ana Mª Luque Muriel, del GMDC’s, expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Oriol Puig i Morant, del GMDERC-AM, demana al senyor Gallardo que es revisi la 
documentació, ja que en realitat el canvi ha estat de «fer un informe» a «instar que es faci». 
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Retreu que el govern actual no para de fer informes, però diu que el veïnat vol actuacions 
concretes. 

La senyora Maria Arenillas i Picañol, del GMDCiU, expressa el vot favorable del seu grup i 
exposa que el seu grup ja va deixar preparats avantprojectes en aquest sentit per poder 
solucionar problemes en diferents llocs del barri provocats per les línies elèctriques. 

La senyora Montserrat Barnils i Santanach, consellera de Comerç, Promoció Econòmica i 
Turisme, indica que el manteniment i soterrament de les línies de distribució elèctriques 
correspon a les companyies elèctriques i afegeix que l’Ajuntament no pot carregar en el 
pressupost de les inversions públiques el que resulta d’una obligació empresarial privada. No 
obstant, destaca que el Districte, en aquest mandat, ja està assumint el cost de soterrar les línies 
elèctriques a l’entorn de les Casetes del Maresme, i que en tots els projectes de reurbanitzacions 
de carrers i places s’incorpora el cost de soterrar les línies que encara restin aèries. 

A banda d’això, informa que el regidor ha tingut contactes amb Endesa i en properes reunions 
els recordarà aquesta reivindicació. Expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Bañón demana al senyor Gallardo que es llegeixi la transacció, ja que en cap moment 
es parla d’estudis. Al senyor Puig li diu que parla d’obligar les companyies elèctriques a soterrar 
les línies que siguin un perill i, a partir d’ara, en carrers que es comencin a urbanitzar, soterrar-
les sempre. 

El senyor Gallardo acusa el senyor Bañón de fer trampes al solitari. 

El senyor Puig diu que preferia la proposició tal com estava abans de la transacció i no la veu 
clara, motiu pel qual expressa l’abstenció del seu grup. 

S’aprova la proposta amb l’abstenció del GMDERC-AM i el vot a favor de la resta de grups. 

Presentada pel GMDC’s: 

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

Que con el fin de dar solución a los problemas de retenciones de circulación 
incontroladas, de emisiones acústicas muy desagradables, de los cláxones de los 
vehículos, que hacen la convivencia imposible, en la confluencia de las calles de Selva 
de Mar - paseo Garcia Fària, así como los problemas de contaminación, se realicen los 
siguientes acuerdos: que en este tramo concreto disponer de una dotación de la 
Guardia Urbana cada día, de lunes a viernes de 7.30 a 9.30 horas; controlar a los 
camiones que se salten el control de las rondas; controlar que los vehículos no hagan 
uso de los cláxones, y poner señal de tráfico indicando que no se pueden usar los 
sonidos acústicos, y controlar el respeto a dicha señal 

El president demana que quan la senyora Luque expliqui la proposició també expliqui la 
transacció. 

La senyora Ana M. Luque Muriel, del GMDC’s, introdueix la proposició presentada pel seu grup, 
on exposa que fa temps que el veïnat de Diagonal Mar i el Front Marítim fa temps que reivindica 
que se’ls presti atenció per resoldre els problemes de convivència provocats per retencions de 
tràfic, emissions acústiques i sorolls de motors entre els carrers Selva de Mar i passeig Garcia 
Fària. Exposa també la problemàtica ocasionada pel trànsit de camions que surten i entren per la 
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sortida 24 de la ronda des del Besós, i el trànsit de tot tipus de vehicles que passen pel carrer 
Selva de Mar, ocasionant col·lapses de circulació en hores punta. Recorda que es va instal·lar 
una càmera de trànsit per poder tancar la barrera d’entrada 24 quan fos necessari, però que mai 
no es fa.  

Tot seguit, llegeix la proposició i explica la transacció: allà on posava «poner una señal de 
tráfico» s’ha canviat per «instar a la colocación de una señal de tráfico». 

El senyor José Luis Guerendiain Tello, en nom del Movimiento Diagonal Mar, informa que en la 
reunió de la Taula de Mobilitat del Poblenou, el 25 d’abril de 2016, la Guàrdia Urbana va exposar 
la problemàtica del tràfic al districte. Si bé el Movimiento Diagonal Mar entén que hi pot haver 
diferents causes pels problemes existents, insisteix que vol una solució aviat a la situació del 
trànsit de dilluns a divendres, de 7.30 a 9.30 del matí en la confluència dels carrers Selva de Mar 
amb passeig Garcia Fària, a l’entrada 24 a la ronda Litoral. En conseqüència, lamenta la falta de 
control del trànsit i l’aglomeració de vehicles que provoca molèsties al veïnat. A banda d’això, 
assenyala també que hi ha un contaminació ambiental extrema. 

En aquest sentit, apunta que el problema va en augment i que calen mesures alternatives que 
alleugin la situació, tot i que sigui momentàniament, si més no fins que es trobi una solució a llarg 
termini. 

Quant a la reunió, també explica que es va comentar que es pretenia reduir el tràfic un 21% a 
Barcelona, però considera que, a la zona esmentada en la proposició, el problema no el causa la 
gent de Barcelona, sinó la gent que ve de fora. Tampoc justifica el problema a causa de les 
obres de Glòries, ja que fa anys que existeix el conflicte i també fa anys que es queixen. De fet, 
explica que han presentat fins a quatre instàncies i sempre obtenen excuses i cap solució. 

Tot seguit, demana control per part de la Guàrdia Urbana en els horaris esmentats, així com 
posar senyals de compliment obligat a la zona, i respecte pel medi ambient. En aquest sentit, 
proposa algunes accions per alleujar immediatament la situació. 

En primer lloc, proposa instal·lar un semàfor de dos metres abans del gual del carrer Selva de 
Mar, 3. En segon lloc, convida a eliminar les dues últimes places d’aparcament –una de cotxe i 
l’altra de moto– al carrer Selva de Mar. I en tercer lloc, demana la presència de la Guàrdia 
Urbana en les hores conflictives per tal que tots els conductors respectin el codi de circulació i 
altres normes de civisme. 

Aprofita també per recordar al conseller tècnic les seves paraules en una entrevista del 22 de 
març de 2015, on deia que el moviment veïnal havia de molestar el poder per exercir consciència 
crítica de la societat. Lamenta que l’Ajuntament de Barcelona només respongui quan es protesta 
i es molesta, ja que prefereix poder col·laborar activament i ser escoltat.  

Conclou la seva intervenció amb una frase de Confuci: «Com més i millor definim el problema, 
més i millor trobarem la solució». 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, creu que la solució passa per fer estudis 
de mobilitat, reduir el trànsit privat i fomentar l’ús del transport públic, tant per ala gent de 
Barcelona com de fora. En aquest sentit, considera les mesures proposades només de caire 
controlador i punitiu, però sense anar a l’arrel del problema. Expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup i la seva 
confiança en la Guàrdia Urbana. Confirma que fa anys que dura el problema i que cada vegada 
que hi ha present la Guàrdia Urbana el tràfic funciona millor. 
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El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, considera que cal fer cas als 
tècnics de mobilitat i a la Guàrdia Urbana. Per tant, expressa el vot a favor del seu grup. 

El senyor Sergi Alcon i Gibert, del GMDERC-AM, reclama una visió de solució conjunta, ja que el 
punt esmentat no és l’únic problema, sinó que també n’hi ha pel fet que la ronda Litoral s’ha 
quedat curta i perquè també hi ha el dipòsit de vehicles de l’Ajuntament que algun dia haurà de 
repensar-se per poder fer-hi un tercer carril. Tot seguit, expressa el vot a favor del seu grup. 

Finalment, apunta a un altre punt focus de problemes: els carrers Llacuna amb Carmen Amaya. 
Demana, doncs, que es tinguin en compte els dos punts problemàtics esmentats. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, respon a les acusacions del GMDCUP-PA que 
es tracta d’una mesura de l’exercici de poder sancionador i recorda que s’ha de recórrer a la 
Guàrdia Urbana perquè no es respecta una graella que es va dissenyar en reunions passades 
per tal de facilitar la sortida de l’accés del pàrquing. 

Per la seva part, es responsabilitza de les mesures preses pel seu grup mentre governava, però 
afirma que cal reforçar-les amb una dotació especial de Guàrdia Urbana i amb una anàlisi 
conjunta de tota la zona. Llavors esmenta la seva proposta de canvi de direcció del passeig 
Calvell, però explica que el govern ha contestat per escrit que deixa el tema aparcat. 

Finalment, expressa el vot a favor del seu grup.  

El senyor Jordi Martín López, conseller d’Esports, Joventut, Participació i Transparència, 
puntualitza que quan el govern fa una transacció a una proposició és per fer possible la proposta.  

Quant a la intervenció del senyor Boadella, qüestiona si les úniques propostes del govern 
anterior es van limitar a la graella. 

A continuació, demana al senyor Guerendiain que li faciliti les propostes presentades per tenir-
les en compte i fer-les arribar a la Guàrdia Urbana. Recorda també que la Taula de Mobilitat va 
néixer com a resposta als problemes esmentats en les intervencions anteriors, tot just fa un mes, 
i que cal esperar quines solucions es plantegen. 

Tot seguit, es mostra d’acord amb la senyora Ruiz sobre el fet que es tracta d’una solució 
puntual per un problema que de ve llarg. Apunta que amb les propostes de l’actual govern per 
millorar el transport públic es pugui solucionar el problema a mig i llarg termini. 

Conclou negant alguns dels aspectes esmentats per la senyora Luque en la proposta, com ara el 
tema dels camions; malgrat tot, expressa el vot a favor del seu grup si s’accepten les esmenes 
que ha presentat, i sempre condicionat a una aprovació i a unes propostes des de la part tècnica, 
necessari per poder prendre decisions polítiques. 

La senyora Luque agraeix la intervenció del senyor Guerendiain i els vots favorables dels grups 
polítics, i s’adreça a la senyora Ruiz per dir-li que hi ha normes, i que el fet d’acceptar-les permet 
que hi hagi bona convivència. Precisa que la Guàrdia Urbana precisament mira que la gent 
compleixi les normes i lamenta no comptar amb el seu suport. 

La senyora Ruiz respon que el seu grup ofereix recolzament, però que no volen posar pedaços, 
sinó treballar les qüestions de fons. 

El senyor Boadella creu que hi ha referències totalment innecessàries i de vegades 
indocumentades, en referència amb el comentari del senyor Martín esmenta un seguit 
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d’actuacions de l’anterior govern, alhora que demana que s’abstingui de fer afirmacions gratuïtes 
que no aporten res. 

El senyor Martín reconeix que no compta amb tota la informació de les dues darreres dècades, si 
bé insisteix que aquestes mesures no han servit per solucionar el problema. Finalment reitera la 
voluntat de l’actual govern per intentar posar remei a la problemàtica. 

S’aprova la proposta amb l’abstenció del GMDCUP-PA i el vot a favor de la resta de grups. 

Presentada pel GMDPPC: 

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

La paralización de la obra en la playa de Llevant, establecer un canal de comunicación 
y de participación con todos los afectados para buscar nuevas propuestas que estén 
consensuadas, las cuales las hay y expongo en una labor constructiva, como 
establecer un gran parque habilitado para que los perros puedan correr y bañarse 
después. El lugar ideal es la plataforma justo detrás del espigón de la playa de Llevant 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, recorda que el projecte impulsat per 
l’Ajuntament de Barcelona per establir una platja de gossos en l’espigó de platja de Llevant ha 
causat polèmica abans de posar-se en marxa, i apel·la al regidor a aprofitar la gran oportunitat 
que se li presenta.  

En aquest sentit, deixa constància que en les diverses reunions mantingudes hi ha hagut 
diverses propostes molt ben exposades, i creu que cal replantejar la proposta de l’Ajuntament; 
de fet, proposa paralitzar l’obra a la platja de Llevant i buscar noves propostes consensuades per 
tal de crear un lloc digne per a les mascotes. 

La senyora M. Carmen García, en nom del Movimiento Diagonal Mar, fa una exposició del 
moviment que representa on explica que es va celebrar una reunió l’1 d’abril de 2016 amb els 
representants polítics –a excepció del GMDERC-AM–, amb qui no es va poder contactar, on es 
va plantejar el tema dels gossos a la platja de Llevant. La sorpresa va ser que cap representant 
polític n’estava assabentat, ni tan sols el de l’equip de govern. 

Tot seguit, es refereix a la reunió del 18 d’abril en relació amb el conflicte ocasionat pel projecte 
de tancament de 1.200 metres quadrats de la platja de Llevant per a un recinte per a gossos 
durant l’estiu, en la qual es va emetre un comunicat on es demanava la millor solució per a 
tothom, incloses les mascotes, sense tancaments ni barreres. De fet, convidaven a provar la 
convivència d’usuaris amb i sense gossos i animaven a provar l’experiència a totes les platges 
de Barcelona. 

Posteriorment, en vista de la convocatòria del 26 d’abril, van considerar que la proposta del 
GMDPP era totalment raonable i apel·laven a trobar la millor solució per a tothom; això implicava 
l’aturada dels plans actuals per trobar un lloc més adient que vagi més enllà dels mesos d’estiu. 

A banda d’això, sol·licita que es reparin i es reorganitzin les rampes d’accés a la platja de Llevant 
per facilitar l’accés a persones minusvàlides i els cotxets de nens. 

Finalment, aprofita per comentar per iniciativa pròpia que al Front Marítim els veïns i veïnes 
estan oblidats i demana que se’ls ajudi a millorar la zona. 

El senyor Luis Luarca, en nom propi, es mostra completament d’acord amb la senyora García. 
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A continuació, fa una reflexió crítica sobre la resposta d’alguns dels representants polítics 
presents a les intervencions del públic i diu que si pensessin més en la gent, farien moltes més 
coses. 

Finalment, s’adreça al senyor Gallardo i li diu que si pensa que Barcelona és un caos, millor que 
vagi a Madrid i al Govern central per veure el caos que hi ha. També s’adreça al senyor Boadella 
i li recrimina que ha dit coses que són mentida, igual que passava quan era tècnic. 

El president l’interromp per recordar-li que la intervenció és per parlar sobre el punt de la platja 
de Llevant i no sobre altres temes. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, argumenta que la proposta del GMDPPC 
no és digna per a la gent amb gossos ni els gossos i que es tracta de substituir un lloc temporal a 
la platja per un lloc permanent on s’han de fer obres i, per tant, assumir una despesa. 

Tot seguit, demana una mica de paciència amb el projecte, que només suposa el 7% de la platja 
de Llevant i, a més, es tracta d’una prova pilot i no una obra. 

Per acabar, expressa el vot en contra del seu grup. 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, recorda les moltíssimes funcions 
terapèutiques dels gossos i el seu paper en la societat actual. Incideix, però, en les condicions 
higièniques, ja que no es podrà evitar que els gossos facin les seves necessitats a la platja, i 
explica que el seu grup ha sol·licitat al govern un protocol específic de neteja i de control sanitari 
de les instal·lacions, tot i que el govern no ha presentat l’esmentat protocol. 

Quant a la ubicació, trasllada les inquietuds d’un grup nombrós de veïns i veïnes, motiu pel qual 
proposa que es faci un seguiment del funcionament de la platja amb els agents cívics o la 
Guàrdia Urbana per avaluar l’impacte de la instal·lació als seus voltants i poder valorar la 
idoneïtat de la ubicació.  

Conclou dient que el govern no ha sabut gestionar la situació per arribar a un acord amb veïns i 
associacions animalistes, que és una prova pilot i que el canvi d’ubicació té uns costos molt més 
elevats que els inicials. Expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, puntualitza que es tracta d’una 
ocupació mínima de la platja i d’una prova pilot, i demana que es vegi com funciona. 

El senyor Sergi Alcon i Gibert, del GMDERC-AM, es solidaritza per les agressions a animalistes 
a Amposta la setmana anterior al Plenari i les considera totalment intolerables i rebutjables.  

Dit això, pensa que alguna cosa ha fallat en la transmissió de la informació en el moment en què 
es presenta aquesta proposta, potser la manca de referents internacionals d’altres experiències 
per saber com ha anat. Afegeix que no és un tema estrictament de districte, sinó que és una 
prova pilot al llarg de tot el territori de Barcelona. Es reserva el posicionament per a la segona 
ronda. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, creu que es tracta d’un tema de ciutat i que la 
proposició del GMDPPC és perfectament assumible, ja que planteja seguir parlant sobre el tema 
per trobar la millor ubicació. Comunica que si la proposta va en aquesta línia, el seu grup votarà 
a favor. 
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En resposta al senyor Luarca, nega que mai hagi estat tècnic de l’Ajuntament de Barcelona i fa 
un toc d’atenció sobre el clima que es dóna en els plenaris. 

La senyora Eva Campos Paladio, consellera d’Acció Social i Ciutadania, repeteix que es tracta 
d’una prova pilot i que, en funció dels resultats, es farà la proposta en ferm o no. Nega que a la 
reunió esmentada per la senyora García el representant del seu grup no estigués assabentat del 
contingut del projecte de la platja, sinó que no sabia que a la reunió es parlaria sobre el tema. 

Quant al tema de la neteja de la platja comentat pel GMDC’s, respon que a la reunió esmentada 
es va explicar com es feia, però que si cal pot enviar la informació per escrit als veïns i als grups 
polítics que ho necessitin. 

Tot seguit, parla sobre la ubicació i, en resposta a la intervenció del GMDPPC, comenta que 
només es tracta d’una prova pilot de quatre mesos de durada, que a més ocupa només un 7% 
de la platja, i justifica la ubicació escollida per una qüestió de responsabilitat a l’hora d’invertir 
diners públics. 

Pel que fa a la comunicació, afirma que és completament oberta i mostra la seva disposició a 
parlar sempre amb qui ho demani. 

Finalment recorda que les altres opcions plantejades –fer la zona per a gossos a Sant Adrià, 
cosa que no pot ser perquè és un altre municipi, o fer-la a l’espigó, que no pot ser perquè suposa 
un augment de pressupost totalment irresponsable– no es poden admetre. Destaca que el 
projecte que hi ha previst per part del govern provocarà que els gossos hagin d’estar censats, ja 
que hi haurà agents cívics vigilant, i així hi haurà més control, fet que també provocarà que hi 
hagi més neteja. 

Finalment, recorda que la proposta es va votar a la Casa Gran amb tots els vots a favor excepte 
el Partit Popular. Expressa el vot en contra del seu grup. 

El senyor Gallardo demana una reflexió i recorda que el projecte té un cost de 60.000 euros i un 
cost de manteniment de 20.000 euros mensuals. Tenint en compte els més de 7.000 gossos 
censats al districte de Sant Martí i els que puguin acudir de la resta de Barcelona, la despesa li 
sembla no justificada, ja que hi ha altres oportunitats i també hi ha espais més extensos 
disponibles. 

La senyora Ruiz respon el senyor Gallardo i argumenta que s’està parlant de convivència i li 
demana que esperi a veure com funciona la proposta de la platja per a gossos. 

Aprofita per dir que la despesa de les escoles bressol és molt més alta, tot i que el partit del 
senyor Gallardo s’entesti a privatitzar-les. 

La senyora Angulo contesta a la senyora Campos i li repeteix que ha sol·licitat al govern el 
protocol específic de neteja i control sanitari, que haurien d’haver proporcionat per escrit. 
Recrimina la manca d’informació del govern actual. 

El senyor Bañón demana que es deixi fer la prova pilot i després es parli sobre els resultats; 
d’altra banda, retreu al senyor Gallardo que s’acceptin les hamaques a les platges però els 
gossos no. Expressa el vot en contra del seu grup. 

El senyor Alcon retreu al GMDPPC que la seva proposta recorri al populisme i a intentar treure 
un rèdit polític d’una polèmica. Recorda tots els motius pels quals el govern aposta per fer 
aquesta prova pilot i demana no anticipar-se als problemes, ja que la idea és treure’n 
conclusions. 
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En aquesta línia, recorda que la història demostra que les proves i consultes poden resultar 
exitoses, com quan en el passat els comerços s’oposaven a pacificar els carrers i després van 
comprovar que els beneficiava; de fet, creu que passarà el mateix amb les superilles. Cita també 
l’exemple de Terrassa i l’exitosa prova de tres escoles inclusives per a nens amb discapacitat 
intel·lectual que han pogut seguir un tractament especialitzat sense haver de fer discriminació a 
les escoles. 

Finalment, demana que es confiï una mica en el cos tècnic i que el veïnat vigili i prengui nota de 
qualsevol acte d’incivisme. Tot seguit, expressa el vot en contra del seu grup. 

El senyor Boadella matisa que efectivament el seu grup va votar a favor de la normativa dels 
animals i que, de fet, la van promoure quan formaven govern, però puntualitza que van votar a 
favor de la normativa dels animals que parlava que havien d’estar censats, portar morrió i anar 
lligats. Insisteix que el contingut de la proposta que s’està debatent és nou i del govern actual. 

La senyora Campos manifesta que tots els grups polítics, a excepció del Partit Popular, van votar 
en la Comissió d’Ecologia que es fes fins i tot la platja. Reitera que la ubicació escollida és per 
criteris tècnics i per responsabilitat dels diners públics. D’altra banda, manifesta que el projecte 
compta amb el recolzament de més de 32.000 signatures que han demanat aquest espai. Pren 
nota del tema de les rampes de la platja de Llevant per a minusvàlids. 

Finalment, ironitza i diu que potser a la reunió on es va informar sobre el procediment de neteja 
no hi era el GMDC’s, ja que es va dir que qui volgués res per escrit ho demanés, cosa que fa 
pensar que potser no estaven per la feina. Malgrat tot, diu que no té cap problema a enviar-ho en 
qualsevol moment. 

El senyor Gallardo dóna les gràcies a la senyora Campos per haver esmentat les 32.000 
signatures, que considera que han estat un element de pressió en la resta de grups. 

Nega al senyor Alcon que faci populisme, sinó que només utilitza sentit comú i ha tractat el tema 
de la responsabilitat i ha dit que no volia que es malgastessin els recursos públics. A més, 
assenyala que el seu grup és el primer a apostar per comptar amb un espai per aquests animals 
al districte. 

Es rebutja la proposició amb l’abstenció del GMDC’s, el vot a favor del GMDPPC i el GMDCiU, i 
el vot en contra de la resta de grups. 

Presentada pel GMDCUP:  

Que el Consell Municipal del Districte de Sant Martí acordi:  

Que el govern executi el conveni subscrit entre l’Ajuntament de Barcelona i l’empresa 
Telefónica, mitjançant el qual els edificis acordats passin a ser equipaments per als 
nostres barris, entre els quals es troba el del carrer Sant Antoni Maria Claret, 250, que 
forma part del Districte de Sant Martí i que, per tant, s’incorpori aquest edifici al proper 
Pla d’equipaments (es retira) 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional: 
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Presentada pel GMDCUP amb el contingut de la Declaració institucional sobre la 
dignitat de la gent gran, i en substitució de la proposició / declaració de grup que 
figurava a l’ordre del dia 

El president explica que es tracta d’una declaració institucional que s’ha transformat en 
proposició. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, denuncia que el neoliberalisme provoca 
desigualtats econòmiques que destinen a l’oblit i la misèria urbanes aquelles persones «no 
productives». Així, moltes persones grans viuen ara en greus situacions de pobresa i exclusió, 
tot i que entén que una societat que es respecta a si mateixa ha de mirar per la implementació 
de polítiques que assegurin la màxima cura de la gent gran i, en especial, de les dones grans. En 
el sentit contrari, lamenta les paraules del Fons Monetari Internacional, que considera la 
longevitat «un risc financer». 

Tot seguit llegeix la part dels sis acords de la seva declaració institucional, i conclou agraint la 
presència dels companys de la Marea Pensionista i la feina que fan per mantenir les pensions 
públiques que destrossa el Govern espanyol. 

El senyor Domiciano Sandoval, en nom de Marea Pensionista, recrimina que els plenaris cada 
vegada siguin més carregosos. 

Quant a Marea Pensionista, reconeix que el tema de les pensions ultrapassa les competències 
municipals, tot i que alhora reivindica que des dels ajuntaments es facin polítiques que intentin 
alleugerir la greu deficiència que pateixen les pensions públiques.  

Tot seguit, exposa que a Espanya hi ha nou milions de pensionistes, un 45% dels quals cobra 
una pensió per sota dels 600 euros mensuals, fet que dificulta la vida d’aquestes persones. 
Afegeix que hi ha 400.000 persones, dones sobretot, que sobreviuen amb pensions d’entre 150 i 
400 euros. Atesa la situació, demana que els ajuntaments pressionin la Generalitat i l’Estat i que 
alhora facin polítiques més properes a la ciutadania, sobretot si es tracta d’ajuntaments amb 
superàvit, com el de Barcelona: assumir el copagament de medicament, canviar el criteri per 
atorgar la targeta rosa, és a dir, polítiques actives cap a la gent gran i polítiques de pressió per 
millorar les pensions públiques. En aquest sentit, es mostra convençut que el sistema es pot 
mantenir i millorar. 

A continuació llegeix una notícia sobre Mèxic i les persones sense cobertura sanitària, i diu que a 
Barcelona hi ha moltes persones a qui fan fora de casa seva i no s’atreveixen a dir que estan 
vivint una situació de risc greu. Creu que cal crear punts d’informació per a aquestes persones. 

Conclou la seva intervenció demanant a l’Ajuntament que obri els casals de barri. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, comparteix que hi ha moltes pensions 
baixes, però recorda que durant els anys de crisi el Govern del Partit Popular no ha rebaixat les 
pensions. Assenyala que governs anteriors sí les van abaixar, i posa exemples de països on la 
situació ha estat dramàtica en aquest sentit, com ara Grècia i Veneçuela. 

En resposta a al·lusions de la senyora Ruiz, respon que la seva al·legació no s’ajusta a la realitat 
ni al segle actual. 

La senyora M. Eugenia Angulo Lopez, del GMDC’s, es solidaritza amb el tema de les pensions i 
explica que va presentar dues propostes al GMDCUP-PA, però que no se n’ha inclòs cap. D’una 
banda, una proposta era incorporar una campanya de sensibilització per al conjunt de la 
ciutadania per tal de fomentar la importància de les relacions intergeneracionals. D’altra banda, 
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indica que va demanar a la senyora Ruiz que retirés un paràgraf que estava fora de context –la 
part sobre polítiques neoliberals i com han provocat la pèrdua de drets–, ja que polititzava la 
situació, malgrat que després el grup de la senyora Ruiz acusa altres grups de polititzar les 
coses. Adverteix que es tracta d’un tema social molt seriós com per anar-lo polititzant. 

Espera la resposta de la senyora Ruiz i es reserva el vot. 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, expressa el vot a favor del seu 
grup. 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, es mostra totalment a favor d’aquest 
tipus de proposició, però lamenta que gent d’esquerres i republicans hagin de seguir presentant 
aquestes propostes per millorar la qualitat de vida de la gent gran, i es pregunta quina mena de 
poble som si no es garanteix la qualitat de vida de la gent gran. 

D’altra banda, s’adreça al senyor Gallardo i li recrimina que s’ha oblidat de parlar del 
malbaratament que ha fet l’actual govern en funcions quant als fons de pensions.  

La senyora Maria Arenillas i Picañol, del GMDCiU, creu que la gent més jove ha de ser la 
garantia de futur de la gent gran, però no està d’acord amb el to utilitzat pel GMDCUP-PA i, per 
tant, expressa l’abstenció del seu grup. 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, es 
posiciona a favor de la proposta, tant en forma de declaració institucional original com en forma 
de proposició. 

Tot seguit, reitera les males condicions dels pensionistes i la gent gran i agraeix a Marea 
Pensionista les seves explicacions en primera persona. Exposa que l’Ajuntament de Barcelona 
té com a preocupació màxima la gent gran en risc d’exclusió i afirma estar treballant en el tema. 
Esmenta també altres iniciatives, com «Àpats en companyia»; l’Escola de Salut per a la Gent 
Gran; el projecte Radars; un programa de protocol per a la detecció de maltractaments a la gent 
gran; apartaments tutelats.  

Finalment respon a les propostes esmentades (copagament, targeta rosa). Expressa el vot a 
favor del seu grup. 

La senyora Ruiz respon a la senyora Angulo que no poden acceptar propostes dins les 
propostes del grup; puntualitza que una cosa és fer transaccions i l’altra és fer una proposta 
sencera amb una proposta presentada. Malgrat que està d’acord amb el contingut de la senyora 
Ruiz, al·lega que no pot generar un precedent. 

Quant a ometre la referència al neoliberalisme, diu que treure-la seria censurar-se, així que no 
ho accepta. 

Quant al senyor Gallardo, afirma que el to de la proposta no agrada al GMDPPC, el GMDCiU i el 
GMDC’s perquè són partits que defensen les polítiques neoliberals. Es reafirma en les seves 
afirmacions sobre aquest tipus de polítiques i el Fons Monetari Internacional. 

Finalment, a la senyora Arenillas li diu que espera que la futura república catalana defensi les 
pensions públiques per a la gent gran. 
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El senyor Gallardo torna a referir-se a la targeta rosa i manifesta que és un tema de l’Àrea 
Metropolitana i felicita el grup del govern Ruiz per si després dels trenta anys governant en 
aquesta àrea com a Iniciativa Verds no han canviat les condicions i ho fan ara. 

Tot seguit s’adreça a la senyora Ruiz i li pregunta si el seu grup vol portar la ciutadania a un 
règim com el de Veneçuela, Cuba o Corea del Nord. Demana on volen portar la ciutadania, i 
insisteix que l’únic govern que ha garantit les pensions en els darrers anys ha estat el Partit 
Popular. 

El president interromp i demana respecte a tothom que parli en el Plenari. 

El senyor Gallardo li diu a la senyora Ruiz que pot riure tant com vulgui, però que ell també riu de 
les polítiques i les formes de fer del GMDCUP-PA, que malbarata els recursos del veïnat, com 
amb la platja de gossos i la despesa que suposa. 

Tot seguit, afirma que no acompanyarà la senyora Ruiz en un govern d’aquest tipus i expressa el 
vot en contra del seu grup. Tot i això, indica que el GMDPPC seguirà defensant les pensions.  

Conclou demanant respecte quan parla, igual que ell respecta la resta de persones. 

La senyora Angulo creu que es tracta d’una situació desagradable per a tothom.  

S’adreça a la senyora Ruiz i precisa que no presentava una proposició nova, sinó una esmena a 
la presentada pel GMDCUP-PA, però no l’ha acceptat. 

Manifesta que assisteix al Plenari per defensar els drets socials de la gent gran i no a acceptar la 
proposta de la senyora Ruiz com ell vulgui. Nega estar polititzant la situació i, de fet, acusa la 
senyora Ruiz de fer-ho. 

Per tant, expressa l’abstenció del seu grup, tot i que manifesta el seu suport a la gent gran.  

La senyora Arrando ironitza i diu que el senyor Gallardo ha aconseguit arrencar un somriure a 
tots en un plenari llarg i avorrit gràcies a la seva demagògia. Demana que no es personalitzi el 
vot del grup en la persona que presenta les propostes i li recorda al senyor Gallardo que al votar 
no està votant contra la gent que ho demana. 

S’aprova la proposta amb el vot en contra del GMDPPC, l’abstenció del GMDC’s i GMDCiU, i el 
vot a favor de la resta de grups.  

c) Precs 

Presentat pel GMDCiU: 

Que el Districte de Sant Martí reprengui la feina feta sobre l’estudi de remodelació de la 
plaça de Victòria Kent per a poder donar solució, el més aviat possible, a aquest 
concorregut espai de Sant Martí i així evitar possibles accidents en el futur 

La senyora Maria Arenillas i Picañol, del GMDCiU, llegeix els antecedents al prec i el prec 
segons la documentació aportada. 

La senyora Isabel Hernández, en nom de l’AMPA de l’Escola Adela de Trenquelleon, dóna les 
gràcies per poder participar en el Plenari i explica que ha acudit junt amb el director de l’escola, 
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el senyor Jaume Ussetti, i la representant de l’entitat titulat de l’escola, la senyora Arnero, així 
com mares d’alumnes del col·legi i fins i tot alguna alumna. 

Tot seguit, presenta la problemàtica amb la plaça Victòria Kent, que els afecta de molt a prop, ja 
que hi ha hagut accidents greus. En aquest sentit, informa que van fer una recollida de 
signatures que ja van presentar el 2015, quan van explicar la seva problemàtica al Plenari per 
primera vegada. Assenyala que llavors el regidor va reconèixer la necessitat de reformar la plaça 
i esmenta l’avantprojecte que es va fer en col·laboració amb l’escola, però adverteix que amb el 
canvi de govern el projecte ha quedat paralitzat, motiu pel qual torna a presentar el problema. 
Per això convida a anar a visitar la plaça per veure el perill que representa. 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, els 
agraeix que s’hagin quedat al Plenari fins tan tard i diu que li sap greu. 

Quant a la plaça, respon que fa un mes que intenta posar-se en contacte amb l’escola i que els 
ha deixat tres targetes, però que sembla que no han arribat on havien d’arribar, i mostra la seva 
disposició a parlar sobre el tema. Reconeix el problema de mobilitat que suposa la plaça, però 
apunta que per desgràcia hi ha diverses places en la mateixa situació o pitjor al Districte de Sant 
Martí i, per tant, el govern ha de decidir quines es poden remodelar en l’actual mandat, cosa que 
es farà dins del Programa d’actuació del Districte (PAD). Per tant, no es pot comprometre encara 
amb la remodelació de la plaça i no pot acceptar el prec, malgrat que és conscient que cal 
arreglar la plaça. 

Tot plegat, demana parlar sobre la qüestió i veure si el problema es podria pal·liar amb una 
solució menor o si cal una remodelació integral. 

La senyora Maria Arenillas i Picañol, del GMDCiU, informa que durant el mandat del seu grup, 
també van deixar una targeta a l’escola i que, posteriorment, hi van contactar per correu 
electrònic i per telèfon i no van tenir cap dificultat per fer-ho perquè hi havia interès, ja que són 
gent molt activa.  

Tot seguit, insisteix en l’arranjament urgent de la plaça atès el nombre elevat de nens i nenes 
que hi juguen cada dia. 

Es rebutja el prec. 

Presentat pel GMDERC: 

Que l’equip del govern municipal del districte dugui a terme les accions suficients i 
necessàries per a revertir aquesta situació, consistents en la pintura de les 
instal·lacions –en les plantes que encara no s’ha fet– del Centre Cívic Sant Martí i que 
se solucioni el problema de la manca de climatització del Centre 

El senyor Oriol Puig i Morant, del GMDERC-AM, presenta el prec després d’haver parlat amb 
diverses entitats i gent que està al Centre Cívic Sant Martí diàriament, i també a partir de la seva 
experiència per haver treballat al Centre Cívic i a l’Escola d’Adults de la Verneda-Sant Martí. 

A continuació, recorda que uns mesos abans es va fer un mural molt bonic a la façana del 
Centre Cívic Sant Martí, si bé hi ha plantes del centre que fa anys que necessiten que es pintin, i 
també fa anys que no es disposa d’una climatització adequada i adient i costa aguantar la calor 
que hi fa. Per això posa sobre la taula que s’adeqüi l’edifici perquè s’hi pugui treballar en 
condicions adequades. 
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La senyora Eva Campos Paladio, consellera d’Acció Social i Ciutadania, contesta que coneix les 
mancances i necessitats indicades, i informa que el govern disposa de les partides 
pressupostàries per iniciar la tasca de millora del centre cívic, si bé estan pendents de 
l’aprovació de pressupostos. Promet que es tirarà endavant la petició i diu que accepta el prec. 

El senyor Puig comenta que òbviament havien de sortir els pressupostos i pregunta si en la 
partida s’inclou la climatització o nomes són reformes del centre cívic. 

La senyora Campos respon que s’inclou la climatització, la pintura i diverses mancances que hi 
ha. 

S’accepta el prec. 

Presentat pel GMDERC-AM: 

Que l’equip del govern municipal del districte de Sant Martí insti a qui correspongui 
per tal que es duguin a terme les accions suficients i necessàries per garantir 
l’accessibilitat al Museu del Disseny i que com a mínim es faci de les seves entrades 
un lloc accessible per a les persones amb diversitat funcional 

La senyora Lourdes Arrando Bellés del GMDERC-AM, elogia els esforços realitzats pel Museu 
del Disseny per tal que les seves exposicions siguin accessibles, motiu pel qual li sobta que 
l’edifici tingui les mancances que té quant a l’accessibilitat. Tot seguit fa el prec. 

La senyora Montserrat Barnils i Santanach, consellera de Comerç, Promoció Econòmica i 
Turisme, explica que el govern de l’Ajuntament s’ha posat en contacte amb la Gerència del 
Museu del Disseny, que ha informat que s’està realitzant un projecte per modificar el sistema 
d’obertura de les portes de davant de la plaça de les Glòries per corregir els problemes 
d’accessibilitat, i es farà properament. 

La senyora Arrando agraeix al govern que s’hagi avançat. 

S’accepta el prec. 

Presentat pel GMDC’S: 

Que amb totes les dades i informes fets ja presentats, si el govern municipal ja ha 
adquirit el compromís de solucionar sense demora aquesta situació, amb relació a la 
situació exposada del col·legi Arc de Sant Martí, carrer Almacelles, núm. 1-11, del 
nostre districte 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, exposa els antecedents del prec presentat i 
tot seguit llegeix el prec. 

La senyora Carlota Falgueras Marçal, consellera d’Ensenyament i Infància, confirma que es 
tracta de l’escola més antiga de la Verneda, tot i que gràcies a les reformes i la remodelació 
finalitzades el setembre del 2015 té un aspecte nou i modern, amb aules i espais clars i 
lluminosos, recursos i mitjans actualitzats amb les noves tecnologies i mestres dedicades i 
entregades per arribar a tot l’alumnat divers i complex que acull. Diu que s’ha convertit en una 
escola de qualitat que remuntarà l’oferta pública del barri. 
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Tot seguit, exposa que a fi de millorar l’escola pública i el seu entorn, el govern va encarregar a 
la Guàrdia Urbana una anàlisi ja finalitzada per millorar la seguretat a l’accés als centres 
escolars. Tot i això, especifica que hi ha dues entrades al centre: una ja senyalitzada i una altra 
on s’hi hauria d’intervenir. 

D’altra banda, fa notar que no hi ha hagut fins al moment cap petició formal de l’equip de l’escola 
al Districte. També mostra la seva sorpresa que el GMDC’s es fixi com a prioritat la senyalització 
externa en aquesta escola, quan creu que la problemàtica i deficiència d’una escola multiètnica i 
de diversitat cultural on es pretén la integració i la promoció equànime de tot l’alumnat és la falta 
de recursos humans, en especial psicopedagogs, que puguin atendre personalment els diferents 
nouvinguts al llarg de tot el curs. 

La senyor Angulo recorda que el novembre del 2015, al Consell de Barri de Sant Martí, la 
Verneda i la Pau, l’AMPA va especificar i va demanar la senyalització per seguretat dels 
alumnes. Diu que el 9 de març de 2016, quan es va celebrar el Consell de Barri a l’IES Salvador 
Seguí, va parlar personalment amb el senyor Carmona per demanar-li una solució i la resposta 
va ser que no hi havia diners. En aquest sentit, un mes abans del Plenari va demanar a una altra 
persona que es prenguessin mesures, i el 22 d’abril el seu grup va presentar aquest prec al 
Plenari, i el 25 d’abril va demanar a la Junta de Portaveus que ho solucionessin abans del proper 
Plenari. Poc després, el 2 de maig, el seu grup va fer una roda de premsa a la porta del col·legi 
per exigir que es posessin els senyals i mesures de seguretat amb una acció no partidista, i el 
mateix dia es va fer una mica de feina al respecte. 

Dit això, puntualitza que està parlant de la seguretat exterior, demana que el govern no esperi a 
rodes de premsa per prendre mesures i apel·la a la Llei 1 del 2006, del 13 de març, títol 2, per la 
qual es regula el règim especial del municipi de Barcelona, de la qual n’entrega còpies a tothom. 

S’accepta el prec. 

Presentat pel GMDC’S: 

Que es presenti en el termini de tres mesos un pla d’equipaments per als joves del 
districte, incloent un espai en els barris de Sant Martí de Provençals i Verneda - La Pau 

La senyora M. Eugenia Angulo López, del GMDC’s, llegeix l’exposició del prec presentat i el 
prec. 

La senyora Eva Campos Paladio, consellera d’Acció Social i Ciutadania, assenyala que des de 
l’Àrea de Cicles ja s’ha fet una anàlisi de la situació actual dels equipaments de la ciutat, on 
també es veuen les desigualtats entre uns districtes i els altres, i informa que el Districte de Sant 
Martí és un dels districtes més dotats de Barcelona. 

Malgrat tot, diu que el Districte coneix les reivindicacions dels joves i, de fet, en el primer 
document del Pla d’actuació que el govern ha redactat ha afegit la creació de casals i espais per 
a joves als barris on hi ha més mancances, és a dir, Besòs, Maresme, Verneda, la Pau.  

Quant a l’exposició presentada pel GMDC’s, vol que es concreti l’afirmació que els joves no 
tenen espai per a reunions i esplai, ja que al govern no li consta que cap entitat juvenil hagi 
sol·licitat algun espai en un casal o en un centre cívic i se li hagi denegat. 

Tot seguit, informa sobre els casals de joves i espais per a joves que hi ha al districte i diu que 
no li accepta el prec. 
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La senyora Angulo contesta que a ella sí li han arribat aquestes reclamacions i diu que hi ha 
barris que no tenen espais per a joves, espais adequats per a les activitats i reunions i esplai, i 
afegeix que l’esplai que tenen és el centre cívic: Verneda, la Pau i Sant Martí de Provençals. 
Malgrat tot, explica que a l’edifici hi ha tingut problemes, ja que s’hi fan altres activitats i els 
sorolls que fan els joves durant l’esbarjo molesten i hi ha queixes contínues, motiu pel qual la 
majoria ja no hi va. Creu que les administracions públiques deuen garantir la igualtat de serveis i 
les mateixes oportunitats, independent d’on viu cada nen. 

Per això demana que, malgrat que no s’accepti el prec, es tinguin en compte els adolescents i 
els joves i que no s’oblidi que són el futur. 

La senyora Carmona respon que no gaire lluny també tenen l’espai del Piramidon a la Pau, que 
es pot aprofitar, però igualment pren nota que hi ha mancances. 

Es rebutja el prec. 

Presentat pel GMDPPC: 

Que el Distrito de Sant Martí prepare una campaña cívica de información y 
asesoramiento en el distrito, para mejorar la salubridad y limpieza de nuestras calles, y 
revise si es suficiente la oferta de contenedores basuras así como su ubicación 

El senyor Ramón Sabaté Puig, del GMDPPC, llegeix la documentacio aportada per aquest prec. 

La senyora Eva Campos Paladio, consellera d’Acció Social i Ciutadania, precisa que es parla del 
Front Marítim, on durant les darreres setmanes l’equip tècnic de l’Ajuntament ha estat realitzant 
visites amb els veïns de Diagonal Mar per escoltar i observar les problemàtiques concretes, i 
realitzar un pla d’actuació, en aquest cas concret amb els restauradors del Front Marítim. 

En aquest sentit, informa que s’està elaborant una campanya informativa per tal de fer un bon ús 
de la recollida pneumàtica. A més, a causa de l’alta concentració d’habitatges d’ús turístic (HUT) 
de la zona, s’està valorant la possibilitat de fer una altra campanya informativa amb tríptics 
dirigida als turistes perquè facin un bon ús també del sistema de recollida. Tot plegat, manifesta 
que esperen que així es millori la neteja i la salubritat d’aquests carrers. Precisa que no és culpa 
d’una manca de manteniment, sinó d’incivisme, sobretot marcat pel tema dels pisos turístics. 

El senyor Sabaté s’alegra que la campanya ja estigui en marxa per solucionar els temes a la 
major brevetat possible. 

S’accepta el prec. 

Presentat pel GMDCUP: 

Que l’equip de govern faci per impulsar i reforçar els punts de detecció de situacions 
de precarietat entre la gent gran en espais públics i d’accés comú  

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, llegeix el prec i precisa que entén que és 
responsabilitat de tota la societat garantir el benestar de les persones grans. 

El senyor Francesc Carmona Pontaque, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, respon 
que es tracta d’un tema que preocupa el govern i que ja hi estan treballant. Diu que Barcelona té 
una xarxa d’equipaments prou notable com per detectar aquestes situacions, per exemple els 
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casals de gent gran, els casals de barri, els centres cívics, les biblioteques i allà on es detecti 
absència sobtada de regularitat o estat físic deteriorat. Tot i això, considera que cal que hi hagi 
tècnics, els agents cívics, que vagin pel carrer, les escales i els pisos. Informa que actualment 
n’hi ha sis que comencen a treballar contractats a través dels plans ocupacionals. 

A banda dels agents cívics, explica que compten amb educadors del Servei d’Intervenció a 
l’Espai Públic, educadors del Servei d’Escales, i tot un seguit de persones que estan al carrer i 
poden detectar aquestes situacions de precarietat. 

Finalment, esmenta el projecte Radars, dissenyat explícitament per detectar situacions de 
vulnerabilitat en persones grans que viuen soles mitjançant la comunitat. Vol potenciar aquest 
sistema per detectar aquestes situacions i canalitzar-les pel servei oportú. 

S’accepta el prec. 

Presentat pel GMDCUP:  

Que l’equip de govern faci allò necessari per tal de millorar l’estat urbanístic de la 
rambla Prim i reforci el seu manteniment  

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, exposa que la rambla Prim es troba en 
una situació de manteniment deficitari i en un estat urbanístic que s’hauria de treballar per 
millorar. Tot seguit, presenta el prec. 

Aprofita també per demanar la resposta per escrit per al prec anterior i per a aquest. 

El senyor Jordi Martín López, conseller d’Esports, Joventut, Participació i Transparència, respon 
que a la rambla Prim l’actual govern ja hi ha fet tasques de manteniment des del principi. 
Accepta el prec perquè està d’acord amb la importància de la rambla Prim com a eix de tot el 
Besòs. Afegeix que tots esperen l’aprovació de la modificació pressupostària que permetrà 
activar diverses tasques de manteniment, que s’està estudiant l’obertura cap al mar de la rambla 
Prim i que s’elaborarà un projecte de millora d’Alfons el Magnànim, també un eix important al 
Besòs. 

La senyora Ruiz dóna les gràcies i aprofita per recordar que els pressupostos no són una decisió 
unilateral del GMDCUP-PA, sinó que també depèn de la voluntat del govern i d’altres parts. 

El senyor Martín li dóna la raó i precisa que només queda que el grup de la CUP doni suport als 
pressupostos per poder tirar-los endavant. 

S’accepta el prec. 

d) Preguntes 

Presentada pel GMDCiU: 

Quin és el capteniment del govern en relació amb el control i pacificació de l’espai del 
Fòrum i el seu entorn? 

El senyor Fernando Gómez Carvajal, del GMDCiU, agraeix la paciència dels veïns i veïnes 
afectats que encara són aquí en el plenari. Explica que les famílies del Besòs i Maresme i Front 
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Marítim properes al Fòrum viuen un autèntic infern quan comença la temporada de festivals, i diu 
que durant tot l’estiu no poden descansar a les nits, a banda d’haver de patir destrosses en el 
mobiliari urbà i, fins i tot, espais privats. Convida el govern a entrar al seu web per veure’n les 
imatges: zonaforum.cat. Tot seguit, fa la pregunta. 

El senyor José Manuel Sánchez Bernal, en nom de l’Associació Zona Fòrum, apunta irònicament 
que com que els veïns i veïnes de la zona estan acostumats a no dormir, l’hora del Plenari ja els 
va bé. 

A continuació agraeix l’interès del GMDCiU pel tema i per fer la pregunta, malgrat que remarca 
que la problemàtica ja fa anys que dura i que els governs anteriors ja la coneixien. Posa com 
exemple el problema causat pel Primavera Sound, sobretot el primer dia, que és gratuït, i 
destaca la problemàtica que suposa en un barri treballador. 

En aquest sentit, denuncia la invasió a les voreres, els jardins, els actes fisiològics incívics, i tota 
la brutícia amb què es troben als matins, així com el consum de productes il·legals. Apunta 
també a una mancança urbanística i la manca d’actuacions per millorar la situació. A banda 
d’això, recorda que el veïnat també suporta una depuradora, una incineradora situada al barri de 
Sant Adrià i una sala de venipunció. 

Tot plegat, recorda que en els darrers anys la pressió dels veïns havia fet que les autoritats 
haguessin dialogat per trobar solucions, i es va millorar força en matèria de seguretat i en 
matèria de neteja, però que amb el nou govern el veïnat ha detectat un retrocés en la situació, 
sobretot en la darrera Telecogresca i la Fira d’Abril. 

Per això lamenta notícies com l’augment horari del Primavera Sound i convida els membres del 
govern municipal a anar a viure una temporada al Fòrum per veure la problemàtica, perquè el 
veïnat n’està fart. 

A continuació fa una sèrie de preguntes a l’equip de govern: per què els veïns i veïnes de la zona 
Fòrum continuen patint festes en horari intempestiu, a diferència dels altres barris de Barcelona?; 
per què s’incompleix, amb la tolerància de les autoritats, la normativa contra l’incivisme i el medi 
ambient durant els esdeveniments organitzats al Fòrum, un espai gestionat per BSM?; per què 
s’ha rebaixat la presència policial dels últims anys al voltant dels barris del Fòrum?; per què no 
pot acudir la Guàrdia Urbana quan reiteradament els veïns requereixen la seva presència?; per 
què el senyor regidor, o el seu equip, triga gairebé un any a donar resposta a sol·licituds de 
reunions per tractar aquesta problemàtica? 

Conclou preguntant si l’equip de govern vol que els facilitin la feina, juntament amb altres 
associacions amb les quals ja tenen contacte, per obtenir una sentència judicial que prohibeixi 
festivals a la ciutat, per protegir el veïnat, tal com va passar en contra de l’Ajuntament de 
Vilanova i la Geltrú, amb el suport fins i tot del Síndic de Greuges. 

El president informa que és mitjanit i pregunta als consellers i conselleres si volen continuar amb 
el plenari ordinari o continuar-lo al proper, segons indica el Reglament orgànic municipal. 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA està d’acord amb continuar, però suggereix 
que hi hagi intervencions més curtes. La resta de grups també decideix continuar. 

El senyor Jordi Martín López, conseller d’Esports, Joventut, Participació i Transparència, agraeix 
el senyor Sánchez per haver aguantat fins tan tard. Dit això, explica que fins ara es feien 
reunions amb BSM i el Districte per mirar de fer més hores complementàries prèvies a tots 
aquests esdeveniments i durant els esdeveniments. En aquest sentit, explica que l’Ajuntament 
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vol implicar-se ja des de l’organització dels esdeveniments per millorar els resultats amb les 
diferents propostes que es plantegin d’intervencions.  

Per això avança que en la propera reunió que hi haurà amb l’Associació Zona Fòrum dues 
setmanes més tard, es podrà mirar de buscar una solució a mig termini o llarg termini, ja que en 
els darrers anys sembla que no ha estat possible, si no tot el contrari. 

Presentada pel GMDPSC: 

En quina situació es troba en l’actualitat el pla de rehabilitació d’habitatges afectats 
per aluminosi del barri del Besòs? 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, fa la pregunta. 

La senyora Eva Campos Paladio, consellera d’Acció Social i Ciutadania, respon que, de moment, 
s’han fet quatre reunions informatives, i que el govern està valorant fer-ne més. A més, diu que hi 
ha un servei d’intermediació d’escales, per poder arribar a acords en les rehabilitacions quan hi 
ha persones il·localitzables o ocupacions 

Quant al projecte sol·licitat pendent de lliurar, diu que hi ha: passatge Prim 16, Rodes 6, Alcamo 
1, Messina 7, Messina 6, Benavent 2 i Pau 2. Pel que fa als projectes lliurats pendents d’acord 
en comunitat: Muret 12, Alfons el Magnànim 58, Narbona 10, 12, Alcamo 11 i Epir 6; els 
projectes pendents que portin els diners i documentació: carrer Marsala 6, Catània 10, Prada 10, 
Rodes 2, Narbona 6, Catània 8 i Alfons el Magnànim 60. I, finalment, les obres començades ja: al 
carrer Càller número 6. 

El senyor Bañón agraeix la resposta i la demana per escrit. 

El president agraeix la brevetat de la intervenció de la senyora Campos. 

Presentada pel GMDPSC: 

En quina data està previst que comencin les obres del tram previst de Pere IV? 

El senyor Francesc Xavier Bañón Fàbregas, del GMDPSC-CP, fa la pregunta. 

El senyor Carmona, conseller d’Urbanisme, Mobilitat i Accessibilitat, informa que actualment està 
en marxa la modificació de les canalitzacions, per començar el 14 de maig. 

Presentada pel GMDPPC: 

¿Ha realizado el Ayuntamiento de Barcelona o del Distrito un estudio de las zonas 
afectadas en cada barrio de Sant Martí por el amianto y qué medidas ha tomado o 
tomará? 

El senyor Ramón Sabaté Puig, del GMDPPC, llegeix un fragment d’un article publicat a El País el 
3 de juliol de 2010 on s’afirma que als habitatges de Catalunya encara hi ha dos milions de tones 
d’amiant, prohibit des de l’any 2001, ja que si està en mal estat pot esdevenir cancerigen. Tot 
seguit, fa la seva pregunta. 
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El senyor Antonio Herrera Valiente, conseller de Salut, Memòria Històrica, Seguretat i Prevenció, 
respon que des del primer moment el govern està treballant en aquest tema, motiu pel qual 
l’Ajuntament ha elaborat una llista dels edificis amb presència d’amiant a partir de les dades 
proporcionades pels propietaris residents als edificis. 

En aquest sentit, informa que s’està estudiant l’actualització d’aquestes dades i s’estan estudiant 
en paral·lel dues alternatives, a banda de mantenir converses amb la Direcció General del 
Cadastre, depenent del Ministeri d’Hisenda, per tal d’incorporar les dades d’existència de 
l’amiant en els processos de revisió del cadastre i així mantenir actualitzades les dades. D’altra 
banda, explica que s’està estudiant la possibilitat de realitzar vols sobre la ciutat, basats en 
espectrometria, per tal de comprovar la presència d’amiant, si bé precisa que aquesta mesura 
presenta algunes limitacions. 

A continuació fa referència a la trucada d’un veí, uns dies abans, informant de la manipulació 
d’amiant, i apunta que el conseller Martín s’hi va presentar in situ i se’n va fer una inspecció. 
Informa també que el govern està pendent d’una reunió amb el comissionat de Salut perquè 
probablement s’haurà d’estudiar una campanya de sensibilització de la ciutadania. 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, agraeix la magnífica resposta al senyor 
Herrera, però puntualitza que un tema que l’amoïna és que hi ha moltes persones que recullen 
ferralla de dins les fàbriques i possiblement no coneguin el risc i el perill al qual s’exposen i 
exposen a la resta de gent. Demana, per tant, una mica de sensibilització sobre el tema, sobretot 
a les fàbriques obertes entorn del Districte de Sant Martí, per evitar que s’extreguin elements 
amb restes de plom i tòxiques. 

e) Seguiment de les proposicions i declaracions de grup 

Presentat pel GMDCiU: 

Que s’informi al Consell Plenari de l’estat de compliment de la proposició / declaració 
de grup aprovada pel Consell de Districte de 2 de març del 2016, amb el següent 
contingut:  

Instar el govern municipal perquè la regulació que resta pendent fer-se de la rambla 
del Poblenou com a espai singular en el marc de la normativa de ciutat sobre 
vetlladors, es faci mitjançant el consens, el diàleg i recollint un previ acord impulsat 
des del Districte entre veïns i restauradors 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, exposa que el seguiment és relatiu a l’acord 
que es va prendre en el plenari anterior i en el qual s’apel·lava al diàleg i a l’acord previ sobre el 
tema de l’ordenació singular de la rambla del Poblenou. Vol saber què pot informar el govern 
sobre la qüestió. 

El senyor Pere Mariné, en nom del Grup de Treball Fem Rambla, desmenteix que la regulació de 
la rambla del Poblenou hagi de suposar l’apocalipsi de la restauració de la zona i, de fet, afirma 
que tampoc no és el que volen els veïns i veïnes. Malgrat tot, deixa constància del col·lapse que 
es viu a la rambla del Poblenou i els voltants i apel·la a resoldre la situació mitjançant 
regulacions que estableixen limitacions, que poden passar per limitar els beneficis extres que 
obtenen els restauradors amb les terrasses de la rambla o per limitar el descans del veïnat i l’ús 
que fan de la rambla. Òbviament, indica que des de Fem Rambla es va optar per la primera 
opció, limitar els beneficis extres. 
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A continuació llegeix el posicionament que es pot trobar al web de Fem Rambla. Recorda que es 
tracta d’un document de fa més de dos anys i explica que Fem Rambla va néixer el 2013 en un 
procés llarg, que ha aconseguit algunes coses i s’ha mantingut pacient durant tot aquest temps, 
fins i tot al Plenari, per poder fer ús del seu torn de paraula. 

Tot seguit, llegeix ràpidament el posicionament respecte l’ordenació singular: 

«La proposta d’ordenació recull una bona part de les conclusions del procés participatiu de Fem 
Rambla, propostes dels veïns i veïnes, com, per exemple:  

»- No creix la superfície assignada actualment a les terrasses. 
»- Disminueix el nombre de cadires i taules. 
»- Manté un 60% de l’amplada del passeig central dels vianants. 
»- No permet la instal·lació de jardineres, mampares, estufes… 
»- Obliga a la recollida de tot el material quan no està al servei de les terrasses. 
»- Tendeix a l’homogeneïtzació dels elements de les terrasses per donar una imatge coherent.» 

Dit això, valora positivament altres aspectes que no s’han recollit però que consideren que no 
són fonamentals, tot i que troba a faltar alguns aspectes que no recull la nova proposta, com ara 
establir un horari més restringit. En aquest sentit, indica que en el procés participatiu es va 
proposar un horari de 8 a 23 hores de dilluns a dijous, i divendres, dissabte o festius de les 8 del 
matí a les 12 de la nit. Comenta també que no s’han establert els mecanismes d’inspecció per 
garantir que es compleixi la normativa. Per això es mostra pacient i espera la nova normativa. 

Finalment, diu que a la regulació presentada hi manca una eina de seguiment que permeti als 
veïns i veïnes i a les entitats fer el seguiment del compliment d’aquesta nova ordenança. 
Recorda que la plataforma ha mantingut diverses reunions amb el Districte, inclosa alguna amb 
els restauradors, i apunta que han acceptat coses i modulat les seves exigències per arribar a un 
acord. D’altra banda, informa que el divendres posterior al Plenari assistiran a la presentació de 
la Comissió Tècnica de Terrasses, on presentaran al·legacions. 

El senyor Marc Andreu Acebal, del GMDBComú-E, dóna resposta al seguiment de la proposició. 
Informa que, des que en l’anterior plenari es va aprovar aquella proposició, el govern s’ha reunit 
conjuntament amb tots els agents que intervenen en aquest procés –amb Fem Rambla, amb 
l’Associació de Restauradors de la Rambla del Poblenou, amb el Gremi de Restauració– i que 
també hi ha hagut reunions bilaterals amb cadascun dels agents. 

Quant a la reunió de la Comissió Tècnica de Terrasses esmentada, anuncia que es tractarà el 
tema de l’ordenació singular de terrasses, i per primera vegada l’Ajuntament de Barcelona 
donarà caràcter d’observadors en aquesta Comissió Tècnica de Terrasses tant a Fem Rambla 
com a l’Associació de Restauradors de la Rambla del Poblenou. És a dir, deixa constància que 
s’està negociant i constata que el fet que el procés pugui entrar en període d’al·legacions no 
implica que no hi hagi diferents contactes i aproximacions amb tots els actors.  

Conclou dient que és difícil aconseguir solucions salomòniques que acontentin tothom, motiu pel 
qual el govern vol arribar a introduir aquesta regulació perquè pugui ser efectiva ja durant l’estiu 
del 2016. Assenyala que segueixen negociant per trobar una solució al màxim de consensuada. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, puntualitza que el govern és qui té el mandat 
d’aconseguir una negociació i arribar a un acord, i explica que amb la pregunta volia saber 
quines passes s’estan fent per aconseguir l’acord. 
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Presentat pel GMDERC: 

Que s’informi al Consell Plenari de l’estat de l’estat de compliment de la proposició / 
declaració de grup aprovada pel Consell de Districte de l’1 de desembre de 2015, amb 
el següent contingut:  

Instar l’equip de govern de Sant Martí a fer possible que Sant Martí sigui un districte 
capdavanter en la política d’acollida als refugiats i per això s’impulsi de forma urgent: 

Una campanya comunicativa al districte en diverses llengües explicant els drets i 
deures que tenen així com els tràmits per a la seva consecució, s’asseguri 
l’accessibilitat a aquesta informació en els indrets que poden freqüentar els col·lectius 
necessitats (CAP, Serveis Socials, centres cívics, OAC, etc.) mitjançant els equips 
professionals dels diversos serveis implicats en l’atenció a aquests col·lectius així 
com s’engegui una campanya de sensibilització ciutadana a Sant Martí 

I vetlli per tal que tots els refugiats arribats els últims 2-3 anys a Sant Martí s’acullin al 
pla «Barcelona Ciutat Refugi» en les mateixes condicions que les persones que 
arribin, és a dir, es vetlli per l’excel·lència en les polítiques socials de cooperació i 
solidaritat que es facin des del nostre districte 

La senyora Lourdes Arrando Bellés, del GMDERC-AM, explica que el passat desembre el seu 
grup va presentar un proposició on s’instava l’equip de govern del Districte de Sant Martí a fer 
diferents accions amb el tema dels refugiats, i vol saber com està aquest tema.  

La senyora Carlota Falgueras Marçal, consellera d’Ensenyament i Infància, contesta que el tema 
dels refugiats està bloquejat per la política a nivell estatal, i ni el districte ni la ciutat tenen 
potestat ni competència per obrir les fronteres. No obstant, tal com va declarar el dia abans al 
Plenari la senyora Colau al Fòrum Internacional sobre Acollida i Integració de Persones 
Refugiades de Barcelona, reivindica que no és una ciutat que comença de zero, ja que és una 
ciutat solidària i acollidora, com va quedar patent amb el suport a Sarajevo durant la guerra dels 
Balcans i les manifestacions contra la guerra d’Iraq. 

En aquest sentit, assenyala que hi ha tots els mecanismes a punt per encarar la campanya a tots 
nivells, i els tècnics professionals de Serveis Socials i del SAIER preparats per atendre les 
futures necessitats d’aquest col·lectiu. Malgrat tot, mostra la seva preocupació pel fet que l’Estat 
espanyol no ha facilitat l’arribada dels 2.700 refugiats als quals Barcelona s’havia compromès, i 
només han arribat divuit demandants d’asil. 

D’altra banda, recorda que el Districte disposa d’una tècnica municipal que, dins l’espai de 
l’OAC, fa una especial atenció als nouvinguts per donar suport i informació tant dels ajuts com de 
les eines que tenen al seu abast.  

La senyora Arrando respon que les explicacions de la senyora Falgueras són a nivell de ciutat, 
però ella estava referint-se a nivell de districte, motiu pel qual entén que al Districte de Sant Martí 
no s’ha fet res. 

La senyora Falgueras contesta que a nivell de Districte hi ha dificultats per poder prendre 
mesures concretes als refugiats, perquè no vénen. Tot i això, reitera que hi ha una tècnica 
encarregada precisament de fer una acollida. D’altra banda, afegeix que s’estan fent campanyes 
de sensibilització i recolzant campanyes de diferents associacions. 

Presentat pel GMDPPC: 
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Que s’informi de l’estat d’execució del prec acceptat en el Consell de Districte, en la 
seva sessió del dia 2 de març de 2016 amb el següent contingut: 

Que el Ayuntamiento del Distrito atienda las peticiones de remodelación y mejora de la 
plaza de la Infància, que está proponiendo la asociación de vecinos y la plataforma de 
vecinos de plaza de la Infància, e informe de los calendarios de la actuación e 
inversión previstas, una vez defina dicha actuación  

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, pregunta quin és l’estat de la proposició que 
es va aprovar el passat 2 de març. 

El president apunta que hi havia una intervenció demanada per part del senyor Francisco 
Treviño, però que ja no està present a la sala. 

El senyor Antonio Herrera Valiente, conseller de Salut, Memòria Històrica, Seguretat i Prevenció, 
respon que la plaça de la Infància és una prioritat per moltes raons. Recorda que l’equip de 
govern anterior hi va fer una actuació, però que quedava pendent fer-ne una altra pel que fa a la 
seguretat i accessibilitat. 

En aquest sentit, planteja donar un gir de 360 graus i substituir l’escala d’accés a través del 
carrer Bac de Roda per una rampa. Per a això, informa que s’han mantingut diverses reunions 
amb el veïnat on s’han presentat els plànols proposats per part dels tècnics per dur a terme la 
remodelació; la idea era recuperar aquest espai per a la ciutadania i limitar l’aparcament en unes 
quatre-cinc places, tot deixant quatre o cinc places reservades, destinades a persones amb 
mobilitat reduïda. 

En aquesta línia, exposa que en la darrera reunió que es va celebrar, a finals d’abril, es va 
presentar la darrera proposta, on també s’analitzava la possibilitat de generar un recorregut de 
rampes d’accés a través de Bac de Roda. Quant a això, comunica que els serveis tècnics del 
Districte acaben de valorar si és possible traslladar els arbres annexos a l’escala de la 
plataforma d’accés al CUAP, i de quantificar el conjunt de les actuacions amb reforç de l’espai de 
jocs infantil, i indica que en base a aquestes dades, es realitzarà una última reunió per tal de 
decidir conjuntament amb els veïns quines són les fases i el calendari de les actuacions. 

Pel que fa al tema de l’aparcament, afirma que no és factible recuperar espai per als veïns i 
mantindrà l’aparcament, perquè es tracta d’un tema prioritari per a aquest govern, però que tot 
dependrà de si s’amplia o es modifica el pressupost. 

El senyor Gallardo pregunta si en aquestes reunions hi va haver acord total pel que fa a la 
remodelació o si hi ha diferències de criteri entre el govern i les entitats veïnals. 

El senyor Herrera respon que el projecte que va presentar a la comissió de la plaça Infància i a 
l’associació de veïns era una proposta consensuada prèviament i que el 90 per cent del projecte 
està consensuat. 

Presentat pel GMDCUP: 

Que s’informi de l’estat d’execució del prec acceptat en el Consell de Districte del dia 2 
de març de 2016 amb el següent contingut, i es faciliti còpia per escrit de les 
actuacions que s’hagin realitzat al respecte:  
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Que s’investigui fins al final per esbrinar com i per què l’immoble on estava ubicada La 
Flor de Maig ha estat durant anys en aquesta situació de perill estructural amb els 
riscos que ha comportat per a les nostres veïnes, sense cap tipus de coneixement per 
part de l’Administració pública, i es demanin responsabilitats 

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, informa que el seguiment fa referència a 
un prec que es va presentar al plenari del 2 de març i tot seguit el llegeix. 

Entén que el govern va acceptar aquest prec i que per fer aquesta feina no cal una prorrogació 
de pressupostos, així que espera que aquesta no sigui l’excusa. 

La senyora Carlota Falgueras Marçal, consellera d’Ensenyament i Infància, contesta que després 
del tancament parcial del conjunt de l’Ateneu La Flor de Maig s’han realitzat diverses visites de 
tècnics de l’Ajuntament i l’arquitecte i l’asseguradora de la comunitat de propietaris; també 
assenyala que després es van encarregar a dos reconeguts despatxos d’estructuralistes la 
realització de respectius pressupostos per tal que en la junta general ordinària de propietaris de 
l’edifici, el 31 de març, es decidís atorgar els treballs de diagnosi a un dels dos aspirants.  

En aquest sentit, explica que després del concurs es va atorgar l’encàrrec al despatx BAC 
Engineering Consultancy Group per un import total de 14.068 euros, IVA i taxes inclosos. Avança 
que un cop realitzades les cales, que van enllestir-se dilluns de la setmana anterior al Plenari, en 
un període d’unes cinc setmanes es disposarà de l’informe de conclusions, que permetrà 
respondre rigorosament a la pregunta que formula la senyora Ruiz. Comunica que el govern s’ha 
compromès a convocar de nou la coordinadora de La Flor de Maig per informar de la situació 
quant a danys, tipologia d’obres i temporalitat, però que de moment toca esperar.  

La senyora Ruiz puntualitza que no només es refereix als danys estructurals i a conèixer què ha 
passat, sinó també a les decisions polítiques que han portat a aquesta situació. 

D’altra banda, recorda al conseller tècnic que li va demanar una part de l’informe que mancava 
però que encara no l’ha rebut, i finalment demana per escrit la resposta a aquest seguiment. 

La senyora Falgueras respon que no hi ha problema perquè obtingui l’informe del conseller 
tècnic, que només n’ha de parlar amb ell. 

Quant a les responsabilitats, assevera que es veurà després de tenir l’estudi a punt, així que 
caldrà esperar. 

E) Declaracions institucionals: 

Sobre el suport institucional al cos de la Guàrdia Urbana 

El president demana que només es llegeixi la part dispositiva de les declaracions. 

El senyor Genís Boadella i Esteve, del GMDCiU, llegeix la declaració: «Donar el màxim suport i 
reconeixement institucional al cos de la Guàrdia Urbana de Barcelona en la seva tasca diària de 
prevenció i seguretat als carrers del districte de Sant Martí.»  

La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, explica que el seu grup no pot donar 
reconeixement a la Guàrdia Urbana de Barcelona mentre el cos no estigui canviat de dalt a baix, 
ja que troba que el cos no està plenament democratitzat en totes les seves estructures. Reclama 
un model de seguretat que serveixi per fer de Barcelona una ciutat pionera en la defensa dels 
drets humans aplicant el mandat de normes universals que estableixen que la posició i l’obligació 
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de les administracions públiques, no només és de respectar aquests drets, sinó de fomentar-los i 
exercir-ne de garant. 

Quant al model actual de policia local, creu que estigmatitza la pobresa, les persones migrades o 
d’altres situacions que s’han cronificat. 

El senyor Boadella demana que es facin fer intervencions breus i considera que, si bé la senyora 
Ruiz té tot el dret a expressar la seva opinió, el fet que aquesta es basi a fer la seva declaració 
unilateral d’aquesta història perd la virtualitat pel que fa als grups que han signat a favor de la 
declaració.  

La senyora Ruiz conclou reclamant que els partits polítics deixin d’instrumentalitzar el cos a la 
seva conveniència i la necessitat de crear un pla director de la Guàrdia Urbana a Barcelona on 
es promoguin canvis cap a un nou model de policia que garanteixi els drets humans i, alhora, els 
exerceixi.  

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, nega les acusacions de la senyora Ruiz i 
afirma que la Guàrdia Urbana no està manipulada per cap grup municipal. Creu que es tracta de 
professionals que ofereixen un gran servei a Barcelona. 

Sobre la creació d’una regidoria de Joventut 

El senyor Fernando Gómez Carvajal, del GMDCiU, llegeix la declaració: 

«En defensa d’una regidoria de Joventut, el Consell Plenari del Districte de Sant Martí acorda: 

»Reconèixer els i les joves com uns dels principals afectats per la crisi econòmica, fent de la 
precarietat i l’atur una de les seves característiques estructurals. 

»Adquirir un compromís públic real del Districte de Sant Martí amb els i les nostres joves perquè 
siguin un col·lectiu pres en consideració i es prioritzi el desenvolupament de polítiques de 
joventut, transversals i integrals, en els propers anys per tal de fer front a les problemàtiques que 
pateix la joventut barcelonina.  

»Expressar la imperiosa necessitat d’una reforma de l’organigrama municipal perquè es 
reincorpori la Regidoria d’Adolescència i Joventut en l’actual mandat 2015-2019 amb la finalitat 
que els objectius anteriorment exposats es puguin complir de manera satisfactòria.» 

Sobre l’ordenació i reforma de la rambla del Poblenou (es retira) 

Sobre el suport als ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional i el dret a decidir 

El president demana que consti en acta que ha demanat a la Junta de Portaveus un informe 
jurídic sobre la presentació d’aquesta declaració institucional, de la mateixa manera que es va 
demanar en la sessió del Consell Plenari que va haver-hi l’últim divendres del mes anterior, on 
també es va presentar una proposició similar en el Plenari municipal.  

La secretària tecnicojurídica manifesta que li consta que a altres districtes també s’ha cursat el 
mateix informe, i que s’ha fet la petició a Secretaria General. Afegeix que quan els n’arribi 
l’informe proporcionaran la informació als portaveus. 
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La senyora Ainhoa Ruiz Benedicto, del GMDCUP-PA, llegeix la declaració: 

«Declaració institucional de suport als ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional i el dret a 
decidir: 

»Primer. Mostrar el rebuig del Districte de Sant Martí als requeriments enviats per ordre de 
l’Audiència Nacional espanyola a gairebé tres-cents ajuntaments catalans per haver aprovat una 
moció de suport a la Declaració 1/XI del Parlament de Catalunya. 
 
»Segon. Donar ple suport a les persones que, a causa d’aquests requeriments, puguin ser 
encausades o citades a declarar per part de l’Audiència Nacional, recordant el dret fonamental a 
la lliure expressió. 
 
»Tercer. Declarar, una vegada més, que el dret a l’autodeterminació és un exercici eminentment 
cívic i democràtic i que ha de ser reclamat i defensat des de totes les institucions que emanen de 
la voluntat popular i, molt particularment, des dels ajuntaments entesos com a l’Administració 
més propera a la ciutadania. 
 
»Quart. Així mateix, recolzar les mobilitzacions que es convoquin per donar suport a les 
persones encausades i als ajuntaments requerits, i cridar a tots els veïns i veïnes del districte de 
Sant Martí a participar-hi. 
 
»Cinquè. Comunicar l’adopció d’aquests acords a les entitats municipalistes, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al Govern de la Generalitat valenciana, al Govern de les Illes Balears, 
al Govern d’Aragó, i als governs de l’Estat espanyol i [l’Estat] francès.» 

El senyor Manuel Gallardo Martínez, del GMDPPC, argumenta que òbviament no donaran suport 
a la declaració perquè, primer de tot, vulnera la llei. Demana que fins que no hi hagi l’informe no 
se’n faci cap notificació. 

La senyora Ana M. Luque Muriel, del GMDC’s, pensa que la declaració fomenta la 
desobediència de la llei i considera que els càrrecs electes han de complir la llei, perquè així és 
la democràcia; les lleis es canvien, no se salten. 

Sobre la garantia d’una vida digna i de qualitat a la gent gran (es retira) 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president aixeca la sessió a les 00.40 h del 5 de 
maig de 2006.  

 

 

La secretària del Consell, Vist i plau 
 El president 
 


